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REVISTA PRESEI 

 

 

 Klaus Iohannis, despre proiectele pe care România le va trimite pentru 

finanțare europeană în această toamnă: Eforturile Guvernului în acest 

moment se concentrează pe autostrăzi și căi ferate. Autostrăzile sunt foarte, 

foarte importante în această fază. Avem mai multe tronsoane importante 

pregătite pentru a fi incluse în proiecte. 

Declarațiile președintelui au avut loc după ședința de la Palatul Cotroceni cu 

premierul Orban și mai mulți miniștri, în care au discutat despre Planul Național de 

Redresare și Reziliență, pentru atragerea de fonduri europene.  

Șeful statului a anunțat că prioritățile guvernului sunt infrastructura, construcția de 

autostrăzi și căi ferate, și agricultura și protecția mediului. 

Principalele declarații: 

 Planul Național de Redresare și Reziliență e planul pregătit pentru a atrage 

fondurile europene. Guvernul lucrează la identificarea proiectelor care vor fi 

incluse în program. E în dialog permanent cu Comisia Europeană ca toate 

proiectele propuse să fie eligibile. 

 De partea noastră e nevoie de o serie de acte normative, destul de lungă, 

pregătirile sunt foarte avansate. Guvernul le va adopta.  

 Eforturile Guvernului în acest moment se concentrează pe infrastructură. 

Avem foarte multă nevoie de asta. Vorbesc de autostrăzi și căi ferate. 

Autostrăzile sunt foarte foarte importante în această fază. Avem mai multe 

tronsoane importante pregătite pentru a fi incluse în proiecte.  

 O altă preocupare pe care am insistat foarte mult e partea de agricultură și 

protecție a mediului. E clar că fermierii au mare nevoie să fie susținuți. Pe 

lângă problemele cauzate de pandemie fermierii se confruntă cu dificultăți 

legate de secetă. Lucrăm pe două direcții importante.  
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 Prima, guvernul a prevăzut la rectificare fonduri substanțiale destinate 

fermierilor afectați de secetă. Au circulat tot felul de fake news. Guvernul a 

prevăzut fonduri substanțiale pentru despăgubiri. 

 A doua, pregătirea unor proiecte europene care vin să prevină astfel de 

situații. Lucrăm intens la elaborarea unor proiecte ce vizează irigații, 

combaterea secetelor, în general proiecte care vin să îmbunătățească întreg 

cadrul.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Creșterea de 14% a pensiilor, în Monitorul oficial/ Majorarea salariilor 

profesorilor, abia la anul 

Creșterea punctului de pensie cu 14% și amânarea majorării salariilor profesorilor 

au fost publicate în Monitorul oficial. Practic, Ordonanța de urgență privind 

rectificarea mai are la final un capitol care prevede modificarea Legii pensiilor și 

Legea-cadru 153/2017. 

Practic, punctul de pensie va crește de la 1265 lei, la 1442 lei. 

(Prin legea pensiilor ar fi trebuit să crească cu 40% punctul de pensie, la 1775 lei). 

În ceea ce privește profesorii, personalul didactic de conducere şi personalul de 

îndrumare şi control din învăţământ, majorarea salariilor s-a devansat pentru 1 

septembrie 2021. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Camera Deputaţilor se reuneşte miercuri în plen; ordonanţa privind 

alocaţiile - primul punct de pe ordinea de zi 

Camera Deputaţilor se reuneşte în sesiune extraordinară miercuri, primul punct de 

pe ordinea de zi fiind proiectul de lege referitor la respingerea ordonanţei privind 

creşterea graduală a alocaţiei de stat pentru copii, scrie Agerpres.  

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24229424-oficial-pensiile-vor-creste-14.htm
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Marţi, Comisia pentru muncă şi protecţie socială a decis să propună plenului 

Camerei Deputaţilor adoptarea proiectului de lege în forma prezentată de Senat, în 

sensul respingerii ordonanţei. 

 

Potrivit propunerii iniţiale, majorarea graduală a cuantumului alocaţiei pentru copii 

ar avea loc astfel: "majorarea cu câte 20% din diferenţa dintre cuantumul prevăzut 

de Legea nr 14/2020 şi cuantumul acordat în iulie 2020, respectiv dintre 300 lei şi 

156 lei pentru copiii cu vârsta între 2 şi 18 ani şi dintre 600 de lei şi 311 lei pentru 

copiii cu handicap cu vârsta între 2 şi 18 ani, precum şi pentru copiii cu vârsta de 

până la 2 ani; majorarea se aplică începând cu drepturile lunii august 2020, iar 

pentru perioada 2021 - 2022 de două ori pe an, de la 1 ianuarie şi de la 1 iulie a 

fiecărui an; din 2023 se propune continuarea procesului de majorare a cuantumului 

alocaţiei cu rata medie a inflaţiei anuale". 

 

Printre proiectele aflate pe ordinea de zi de miercuri se mai află completarea OUG 

nr.1/1999 privind regimul stării de asediu şi regimul stării de urgenţă, care priveşte 

majorarea unor pedepse; proiectul pentru modificarea art.199 alin.(2) din Legea 

nr.286/2009 privind Codul penal; proiectul privind statutul poliţistului local; 

proiectul pentru modificarea şi completarea Legii nr.295/2004 privind regimul 

armelor şi al muniţiilor; proiectul pentru modificarea Legii nr.24/2007 privind 

reglementarea şi administrarea spaţiilor verzi din intravilanul localităţilor; o 

propunere legislativă pentru modificarea şi completarea Legii educaţiei naţionale 

nr.1/2011, cu referire la detaşarea personalului didactic. 

 

Ar putea fi luat în discuţie şi proiectul privind aprobarea Ordonanţei de Urgenţă a 

Guvernului nr.95/2020 pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului 

nr.25/2001 privind înfiinţarea Companiei Naţionale de Investiţii "C.N.I." - S.A. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Şedinţa CExN al PSD: Discuţii despre congres şi contextul depunerii 

moţiunii de cenzură 

Social-democraţii se reunesc, miercuri, în şedinţa Comitetului Executiv Naţional, 

pe agendă fiind, cel mai probabil, detalii legate de organizarea congresului 

extraordinar de sâmbătă, precum şi de alegerile locale din luna septembrie, potrivit 

Agerpres. Deocamdată, vor candida la preşedinţia PSD actualul lider interimar al 

formaţiunii, Marcel Ciolacu, şi senatorul Eugen Teodorovici. Marcel Ciolacu a 

anunţat că se va prezenta cu o echipă şi un proiect propriu pentru România. Eugen 

Teodorovici este singurul parlamentar PSD care nu a semnat moţiunea de cenzură 

depusă de social-democraţi luni. 

 

"Din câte ştiu eu, domnul Teodorovici candidează şi la congres, înseamnă că e 

membru PSD. (...) Nu a semnat (moţiunea - n.r.). Este singurul parlamentar al 

Partidului Social Democrat care nu a semnat moţiunea de cenzură", a declarat, luni, 

Ciolacu. 

Social-democraţii ar mai putea discuta şi despre contextul politic creat de 

depunerea moţiunii de cenzură împotriva Guvernului Orban. 

 

Liderul PSD a precizat că PSD se va prezenta la Cotroceni cu o propunere de 

premier, dacă moţiunea va trece de Parlament: "Avem o propunere de prim-

ministru. Nu este membru al PSD în acest moment". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul ar putea contesta la CCR moțiunea de cenzură. Ludovic Orban: 

În 30 de ani nu s-a întâmplat așa ceva 

Guvernul ia în calcul să atace la Curtea Constituțională decizia PSD de a depune 

moțiune de cenzură în sesiunea extraordinară. Premierul Ludovic Orban spune că 

în ultimii 30 de ani nu s-a mai depus o moțiune în vacanța parlamentară. Textul va 

fi citit în plenul Parlamentului peste două zile, dar nu s-a stabilit și când va fi dat 

votul. 
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„Analizăm posibilitatea nu de a ataca la Curte, ci de a invoca un conflict juridic de 

natură constituțională privitor la depunerea unei moțiuni de cenzură în vacanța 

parlamentară. În 30 de ani nu s-a întâmplat așa ceva. Sesiune extraordinară… de 

fapt e vacanță parlamentară. Sesiunea extraordinară se convoacă tocmai pentru că e 

vacanță parlamentară. Ce țară ar fi aia în care Guvernul ar fi asediat în vacanțele 

parlamentare cu moțiuni de cenzură?”, anunță Ludovic Orban. 

El cataloghează moțiunea de cenzură drept „un act de iresponsabilitate care atacă 

interesele fundamentale ale României și ale societății românești”. 

„Eu nu mă joc cu soarta României. În momentul în care mi-am asumat poziția de 

premier am făcut-o în deplină cunoștiință de cauză. (…) Această moțiune e o 

aventură care nu are nicio șansă să fie dusă la bun sfârșit”, conchide premierul. 

Moțiunea de cenzură „Guvernul PNL - De la Pandemie la pande-mită generalizată” 

a fost depusă luni, a anunțat liderul interimar al PSD, Marcel Ciolacu. 

„Am depus moțiunea de cenzură împotriva celui mai dezastruos guvern pe care l-a 

avut România în ultimii 30 de ani. În loc să vină cu soluții pe care toți românii le 

așteptau, guvernul Orban a devenit factorul agravant al pandemiei. Rezultatul îl 

vedem cu toții – au scăpat total de sub control pandemia, au distrus economia și au 

prăbușit nivelul de trai al românilor”, a declarat Marcel Ciolacu. 

El a mai spus că negociază pentru susținerea moțiunii cu toate formațiunile 

parlamentare, mai puțin cu PNL și PMP. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cum vrea Anisie să rezolve problema legată de diferențele mari de notare 

după contestații la examenele naționale 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a aprobat marți Metodologia şi calendarul de 

constituire a Corpului de profesori evaluatori pentru examenele şi concursurile 

naţionale (CPEECN). Măsura este luată în contextul după ce anul acesta s-a 

înregistrat un număr record de contestații, interpretări greșite ale baremului și erori 

de calcul. 
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"Consider că procesul de evaluare trebuie să aibă ca numitor comun 

predictibilitatea. De aceea, măsura înfiinţării Corpului de profesori evaluatori este 

absolut necesară, pentru a reuşi să asigurăm obiectivitate şi încredere în sistemul de 

evaluare", a spus Monica Anisie, citată într-un comunicat de presă transmis marți 

de Ministerul Educației. 

Ce rol va avea Corpul de profesori evaluatori 

Astfel, Corpul de profesori evaluatori se va constitui ca grup de profesori, 

organizaţi pe discipline de examen/concurs, care îndeplinesc criteriile stabilite la 

nivel naţional şi urmează să evalueze lucrările elevilor/cadrelor didactice din cadrul 

examenelor naţionale (evaluarea naţională pentru absolvenţii clasei a VIII-a, 

bacalaureat, definitivare în învăţământ şi concursul naţional de ocupare a posturilor 

didactice - titularizare). 

"CPEECN are rolul de a funcţiona ca o comunitate de învăţare şi de a se 

dezvolta ca organism subordonat inspectoratelor şcolare judeţene/Inspectoratului 

Şcolar al Municipiului Bucureşti", afirmă sursa citată. 

Ce condiții trebuie să îndeplinească dascălii care vor să facă parte din Corpul de 

profesori evaluatori 

Pentru a obţine calitatea de membri ai CPEECN, se pot înscrie, în perioada 21 - 30 

septembrie, cadrele didactice care îndeplinesc cumulativ următoarele condiţii: 

 au desfăşurat activităţi de predare-învăţare-evaluare în ultimii trei ani şcolari 

încheiaţi, în învăţământul gimnazial, respectiv în învăţământul liceal; 

 au gradul didactic I/II sau titlul ştiinţific de doctor; au experienţă de 

organizare şi participare la evaluări, în cadrul examenelor şi concursurilor 

naţionale/internaţionale. 

Încărcarea dosarelor de înscriere se va realiza pe platforma care va fi pusă la 

dispoziţie de către Centrul Naţional de Politici şi Evaluare în Educaţie (CNPEE), 

odată cu anunţarea lansării apelului de selecţie. Ulterior, în intervalul 1 - 15 

octombrie, va avea loc verificarea dosarelor de înscriere, etapă urmată de 

verificarea competenţelor de evaluare şi selecţia cadrelor didactice care doresc să 

devină membri (16 octombrie - 1 decembrie). 
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"Cadrele didactice selectate dobândesc calitatea de membri ai CPEECN după 

parcurgerea şi absolvirea programului de formare, acreditat de către Ministerul 

Educaţiei şi Cercetării şi asigurat de către CNPEE, în parteneriat cu toate casele 

corpului didactic. Programul de formare este prevăzut a se desfăşura între 2 

decembrie 2020 şi 15 martie 2021", precizează Ministerul Educației. 

Potrivit ministerului, membrii CPEECN care desfăşoară activităţi de evaluare vor 

încheia contracte de furnizare de servicii cu unitatea de învăţământ în cadrul căreia 

este organizat centrul de evaluare, iar plata acestora se realizează în baza 

contractului încheiat şi în temeiul dispoziţiilor ordinului de ministru care 

reglementează plata profesorilor evaluatori, emis anual. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Care sunt criteriile pentru ca un elev să primească unul dintre cele 250.000 

de dispozitive conectate la internet și cum se procedează 

Ministrul Educației, Monica Anisie, a semnat ordinul prin care se aprobă necesarul 

de 250.000 de dispozitive electronice conectate la internet ce vor fi distribuite 

elevilor din România prin programul ”Școala de Acasă”. 

Potrivit ordinului distribuit deja către inspectoratele județene și din București, de 

program beneficiază și elevii de cetățenie română care s-au întors pe teritoriul 

României de la declanșarea pandemiei și care nu au un dispozitiv electronic cu 

conexiune la internet. Pentru această categorie de elevi se alocă un număr de 

20.495 de dispozitive din totalul de 250.000. 

Ministerul Educației va distribui tabletele pe baza necesarului indicat de 

inspectorate. La nivelul fiecărui inspectorat trebuie constituită o comisie ce 

elaborează procedurile de selecție și distribuire a dispozitivelor cu conexiune la 

internet. 

Aceste dispozitive intră în inventarul unității școlare unde învață elevii ce le 

primesc, iar ele vor fi date pe baza unui contract de comodat, pe un an, cu 

posibilitatea prelungirii acestuia până la finalizarea studiilor în unitatea respectivă. 
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Criteriile generale pentru selecția primară a beneficiarilor programului sunt: 

 Elevii din învățământul primar, gimnazial și secundar, forma de învățământ 

de zi și cu frecvență (clasa pregătitoare, clasele I-XII, școala profesională) 

înmatriculați, la început de an școlar, în unități de învățământ de stat. 

 Elevii proveniți din medii defavorizate. 

Suplimentar, criteriile specifice pentru selecția beneficiarilor Programului 

sunt: 

 Elevii ale căror familii nu dețin niciun dispozitiv electronic cu conexiune la 

internet. 

 Elevii care nu dețin, în folosință personală, un dispozitiv electronic cu 

conexiune la internet. 

 Elevii de cetățenie română care s-au întors pe teritoriul României de la 

declanșarea pandemiei de COVID-19 și care nu au posibilitatea de a dispune 

un dispozitiv electronic cu conexiune la internet. 

Distribuirea dispozitivelor se va realiza în baza unei cereri scrise și a unei declarații 

pe proprie răspundere a părintelui/tutorelui legal sau a elevului dacă este major, 

potrivit căreia familia sau potențialul beneficiar al programului nu deține niciun 

dispozitiv electronic cu conexiune la internet. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 MEC: Activităţile didactice ce impun prezenţa fizică a copiilor pot fi 

suspendate pe durata stării de alertă (proiect) 

Activităţile didactice ce impun prezenţa fizică a antepreşcolarilor, preşcolarilor şi 

elevilor în unităţile de învăţământ pot fi suspendate pe durata stării de alertă la 

propunerea Consiliului de Administraţie al unităţii de învăţământ preuniversitar, cu 

avizul Inspectoratului Şcolar şi al Direcţiei de Sănătate Publică şi cu aprobarea prin 

hotărâre a Comitetului Judeţean pentru Situaţii de Urgenţă/Comitetului 

Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă, prevede un proiect postat 

pe site-ul Ministerului Educaţiei şi Cercetării. 

https://www.edu.ro/proiecte-acte-normative
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Potrivit sursei citate, pe durata stării de alertă, activităţile didactice ce impun 

prezenţa fizică a studenţilor în instituţiile de învăţământ superior pot fi de 

asemenea suspendate prin hotărâre a Senatului universitar, cu respectarea 

măsurilor stabilite prin ordin comun al ministrului Sănătăţii şi ministrului Educaţiei 

şi Cercetării. 

 

"Prin derogare de la dispoziţiile art. 27 alin.(3) al Legii nr. 55/2020 privind unele 

măsuri pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, pe 

durata stării de alertă se pot desfăşura şi concursurile pentru ocuparea posturilor 

vacante sau temporar vacante pentru posturile nedidactice, precum şi pentru 

posturile vacante de asistenţi medicali comunitari, asistenţi medicali şi medici din 

unităţile de învăţământ", mai prevede proiectul.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Tineretului și Sportului cere o oră de Educație Fizică în plus la 

școală. Soluții în pandemie: sport online sau în aer liber 

Mai multe ore de Educaţie fizică în programa şcolară. Asta vrea ministrul 

Tineretului și Sportului pentru elevii din România, indiferent de scenariul în care 

copiii vor începe noul an şcolar. Oficialul e convins că elevii pot face sport online 

sau în aer liber, chiar dacă nu au cum să ajungă la şcoală. 

Copiii au nevoie de sport, în orice condiții, crede cu tărie ministrul de resort. Așa 

că le-a cerut colegilor să introducă mai multe ore de Educație fizică la școală, chiar 

dacă în lunile următoare se vor face cursuri online. 

O statistică îngrijorătoare pentru ţara noastră făcută de Organizația Mondială a 

Sănătății arăta anul trecut că 1 din 4 copii români suferă de obezitate. De aceea 

profesorii de Educație fizică spun că elevii trebuie încurajați să facă sport cât mai 

mult. 

Propunerea ministrului Tineretului și Sportului vine în contextul în care Ministerul 

Educației vrea să modifice din toamnă numărul de ore alocat fiecărei materii, în 

prima fază pentru clasele pregătitoare, a V-a și a IX-a. 

(Sursa:  stiri.tvr.ro) 



CNSLR Fratia | Revista Presei 19 august 2020 10 

 

 DSP-urile vor informa pana pe 7 septembrie inspectoratele scolare si 

comitetele pentru situatii de urgenta cu privire la situatia epidemiologica 

Directiile de sanatate publica trebuie sa informeze pana la data de 7 septembrie 

inspectoratele scolare si comitetele pentru situatii de urgenta cu privire la situatia 

epidemiologica la nivelul fiecarei localitati, in functie de care vor fi luate masuri 

pentru inceperea scolii, prevede unui proiect de ordin de ministru publicat pe site-

ul Ministerului Sanatatii. 

 

Actul normativ se refera la aprobarea Normelor privind instituirea de masuri 

sanitare si de protectie in unitatile de invatamant in perioada pandemiei COVID-

19. 

 

Potrivit sursei citate, ISJ/ISMB propune spre aprobare CJSU/CMBSU scenariul de 

functionare pentru fiecare unitate de invatamant in concordanta cu situatia 

epidemiologica la data de 7 septembrie, infrastructura si resursele existente in 

fiecare unitate de invatamant. 

 

Comitetul Judetean/al Municipiului Bucuresti pentru Situatii de Urgenta 

(CJSU/CMBSU) va transmite pana la data de 10 septembrie decizia privind 

scenariul de functionare pentru fiecare unitate de invatamant pentru inceputul 

anului scolar 2020-2021. 

"Criteriul epidemiologic in baza caruia unitatile de invatamant vor urma unul 

dintre cele trei scenarii este rata incidentei cumulate (numarul total de cazuri noi 

din ultimele 14 zile raportat la 1.000 de locuitori). In contextul confirmarii unuia 

sau mai multor cazuri de COVID-19 la nivelul unei unitati de invatamant se vor 

aplica criteriile de suspendare a cursurilor scolare in unitatile de invatamant din 

prezentul document, clasa sau intreaga scoala putand fi inchise pentru 14 zile, 

cursurile desfasurandu-se online", mai prevede proiectul. 

 

Totodata, la aparitia a 3 cazuri confirmate de imbolnavire cu COVID-19 in clase 

diferite ale aceleiasi unitati de invatamant, se suspenda cursurile scolare ale unitatii 

de invatamant pe o perioada de 14 zile de la data de debut a ultimului caz.  
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In cazul aparitiei de cazuri de imbolnavire cu COVID-19 in randul cadrelor 

didactice, acestea au obligatia de a anunta conducerea unitatii de invatamant, care 

va informa DSPJ. 

 

DSPJ va efectua ancheta epidemiologica si va analiza situatia in unitatea de 

invatamant impreuna cu directorul unitatii, astfel: 

 

* Scenariul 1: in cazul in care cadrul didactic a predat numai la o singura clasa si 

nu a venit in contact cu alte cadre didactice din scoala, se vor suspenda cursurile de 

la clasa respectiva; 

 

* Scenariul 2: in cazul in care cadrul didactic a predat numai la o singura clasa si a 

venit in contact cu alte cadre didactice din scoala (cadrele didactice dintr-unul 

dintre schimburi, in scolile cu mai multe schimburi de predare), se vor suspenda 

cursurile de la clasa respectiva si vor fi izolate la domiciliu cadrele didactice cu 

care acesta a venit in contact; 

 

* Scenariul 3: in cazul in care cadrul didactic a predat la mai multe clase si nu a 

venit in contact cu alte cadre didactice din scoala sau numarul cadrelor didactice a 

fost mic (cadrele didactice dintr-unul dintre schimburi, in scolile cu mai multe 

schimburi de predare), se vor suspenda cursurile la clasele cu care acesta a venit in 

contact si, in functie de caz, vor fi izolate la domiciliu cadrele didactice cu care 

acesta a venit in contact; 

 

* Scenariul 4: in cazul in care cadrul didactic a predat la mai multe clase si a venit 

in contact cu multe cadre didactice din scoala (cadrele didactice din toate 

schimburile, in scolile cu mai multe schimburi de predare) se vor suspenda 

cursurile intregii unitati de invatamant. 

 

Fiecare unitate de invatamant va identifica spatiile de care dispune si care pot fi 

folosite in procesul de invatamant, precum si un spatiu pentru izolarea temporara a 

cazurilor suspecte. Impreuna cu autoritatile administratiei publice locale, pot fi 

identificate, la nevoie, spatii suplimentare, necesare desfasurarii procesului 

educativ. 

 

https://ziare.com/stiri/ancheta/
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Totodata, in salile de clasa va trebui sa se asigure distantarea fizica de un metru 

intre elevi sau dotarea bancilor cu separator in situatia in care nu se poate acest 

lucru, cu stabilirea circuitelor functionale, organizarea spatiilor de recreere, 

evaluarea necesarului de resurse umane; sunt necesare materiale de curatenie, 

igiena si dezinfectie, un stoc de rezerva de materiale de protectie pentru elevi si 

personal, la care se adauga instruirea personalului. 

 

"Conducerea unitatii de invatamant va desemna un responsabil, dintre angajati, 

care coordoneaza activitatile de prevenire a infectiei cu SARS-CoV-2 la nivelul 

unitatii. Acesta va fi in permanenta legatura cu personalul medico-sanitar, cu 

reprezentantii inspectoratelor scolare judetene / al municipiului Bucuresti, ai 

directiilor de sanatate publica, ai autoritatilor publice locale si ai CJCCI, respectiv 

CMBCCI. (...) Vor fi limitate intalnirile intre elevi, prin stabilirea unor zone de 

asteptare, astfel incat sa fie asigurata distantarea fizica. La intrarea in scoala si pe 

coridoare, la intrarea in fiecare clasa vor fi asezate dispensere/flacoane cu solutie 

dezinfectanta pentru maini, astfel incat sa fie facilitata dezinfectia frecventa", se 

mai arata in document. 

 

Vor trebui evitate experimentele practice care necesita miscare si/sau interactiune 

stransa intre elevi, iar elevii nu se vor muta din clasa de baza in laboratoare. Elevii 

si personalul didactic/didactic auxiliar/nedidactic vor purta masca atat in timpul 

orelor de curs, cat si in timpul recreatiei, atunci cand se afla in interiorul unitatii de 

invatamant. 

 

"Acolo unde este posibil, se va asigura decalarea pauzelor incat sa fie limitat 

numarul de persoane prezente in grupurile sanitare si in curtea scolii, cu scopul 

respectarii distantarii fizice. Va fi gestionat fluxul de elevi care merg la toaleta 

(plecarea si intoarcerea de la/la clasa, evitarea aglomerarii in interiorul grupului 

sanitar). (...) Consumul de produse alimentare se va realiza cu precautie. (...) Se 

recomanda intrarea esalonata la intervale orare stabilite in functie de zone sau de 

cladiri (etaj, aripa etc). Este recomandata intrarea prin mai multe usi de acces 

pentru a reduce fluxul de elevi. (...) Elevii vor fi instruiti sa nu interactioneze fizic 

(nu se vor imbratisa, nu isi vor atinge reciproc mainile si nu vor sta aproape unul 

de celalalt). Nu vor fi practicate jocuri de contact sau cu mingea, nici activitati care 

implica schimbul de obiecte", se mentioneaza in document. 
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Orele de educatie fizica efectuate in sala de sport trebuie limitate la activitati care 

nu presupun efort mediu/intens, cu asigurarea obligatorie a distantei fizice de 

minimum 1,5 metri, situatie in care portul mastii nu este indicat. 

 

La nivelul fiecarei unitati de invatamant vor fi monitorizate absentele elevilor si ale 

personalului, iar autoritatile sanitare locale vor fi anuntate in cazul inregistrarii 

unei cresteri mari a numarului de absente ale elevilor si/sau personalului, cauzate 

de boli respiratorii. Masca de protectie va fi obligatorie pentru elevi in timpul 

recreatiei in aer liber, in spatiile aglomerate, atunci cand nu este asigurata distanta 

de minim un metru intre elevi. Masca de protectie nu este obligatorie in cazul 

prescolarilor. 

 

"Parintii vor fi incurajati sa monitorizeze starea de sanatate a copiilor si sa 

actioneze responsabil. Evaluati zilnic starea de sanatate a copilului inainte de a 

merge la scoala. In situatia in care copilul are febra, simptome respiratorii (tuse, 

dificultati in respiratie), diaree, varsaturi, contactati telefonic medicul de familie 

sau serviciile de urgenta, dupa caz, si nu duceti copilul la scoala. In cazul in care 

copilul se imbolnaveste in timpul programului (la scoala), luati-l imediat acasa si 

contactati telefonic medicul de familie sau serviciile de urgenta, dupa caz. Parintii 

au obligatia sa anunte unitatea de invatamant cu privire la absenta elevului in 

urmatoarele situatii: elevul prezinta simptome specifice; elevul a fost diagnosticat 

cu SARS-Cov2; elevul este contact direct al unei persoane diagnosticate cu SARS-

Cov2 si se afla in carantina", mai prevede proiectul. 

 

Personalul cu risc (varstnici, persoane cu diabet zaharat sau alte boli cronice, 

persoane cu imunitate deficitara) va reveni in scoli cu avizul medicului de 

medicina muncii. 

 

"Prescolarii / elevii care fac parte dintr-un grup cu risc (boli respiratorii cronice 

severe, obezitate severa, diabet zaharat tip I, boli inflamatorii, imune / auto-imune, 

boli rare, boli ereditare de metabolism, dizabilitati, tratament imunosupresiv) vor 

reveni in scoli cu avizul si recomandarile specifice ale medicului curant si cu 

acordul scris al parintilor. Pentru acestia, reprezentantii unitatilor de invatamant 

vor identifica, dupa caz, solutii pentru asigurarea procesului educational la distanta 

sau in conditii de siguranta sporite", se mai afirma in proiect. 
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Potrivit aceleiasi surse, primul triaj zilnic ar trebui efectuat de catre parinte, acasa, 

prin masurarea temperaturii corporale si aprecierea starii de sanatate a copilului, in 

urma careia parintele decide prezentarea la cursuri. 

 

"Nu se vor prezenta la cursuri in ziua respectiva: cei cu temperatura mai mare de 

37,3 C si / sau simptomatologie specifica infectarii cu SARS-CoV-2 (tuse, 

dificultati in respiratie - scurtarea respiratiei, diaree, varsaturi) sau alte boli infecto-

contagioase; cei confirmati cu infectie cu SARS-CoV-2 aflati in perioada de 

izolare la domiciliu; cei care sunt declarati contacti apropiati cu o persoana 

infectata cu SARS-CoV-2 aflati in perioada de carantina la domiciliu / carantina 

institutionalizata. In cazul in care prescolarii si elevii prezinta in timpul orelor de 

curs stare febrila sau simptomatologie specifica infectarii SARS-CoV-2, se aplica 

protocolul de izolare. Cadrele didactice, personalul didactic auxiliar si nedidactic 

care prezinta simptome specifice unei afectiuni cu potential infectios (febra, tuse, 

dureri de cap, dureri de gat, dificultati de respiratie, diaree, varsaturi) se izoleaza la 

domiciliu, contacteaza medicul de familie si anunta de indata pe responsabilul 

desemnat de conducerea unitatii de invatamant", se precizeaza in proiectul de 

ordin. 

 

Triajul epidemiologic al prescolarilor si elevilor se efectueaza conform 

prevederilor legale in vigoare: in prima zi de scoala, prescolarii, elevii si personalul 

didactic / didactic auxiliar sau nedidactic vor prezenta o declaratie pe proprie 

raspundere. Unitatea de invatamant va informa parintii elevilor in legatura cu 

obligativitatea prezentarii declaratiei pe proprie raspundere la revenirea in scoli. 

Declaratiile pe proprie raspundere vor fi predate cadrelor didactice la prima ora de 

curs, iar acestia le vor preda cabinetului medical scolar/persoanei desemnate. 

 

Potrivit proiectului, personalul medical care va efectua triajul conform Ordinului 

comun 1668/5298/2011 si OMS 653/2001) va fi echipat conform normelor 

standard de echipare: halat impermeabil, boneta, ochelari de protectie / viziera, 

masca chirurgicala, manusi de unica folosinta. 
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"Revenirea in colectivitate a copiilor care au avut probleme de sanatate si au 

absentat de la scoala se va realiza obligatoriu in baza unei adeverinte medicale, 

care sa precizeze diagnosticul si pe care elevul o va preda cadrului didactic de la 

prima ora de curs. Adeverintele vor fi centralizate la nivelul cabinetul medical 

scolar sau la nivelul persoanei desemnate in cazul in care scoala nu beneficiaza de 

cabinet medical", se mai afirma in proiect. 

 

Directiile de sanatate publica trebuie sa informeze unitatea de invatamant si 

cabinetul medical scolar despre fiecare caz confirmat pozitiv la elevi sau adulti. In 

cazul aparitiei unui caz/mai multor cazuri de COVID-19 intr-o unitate de 

invatamant, situatia va fi analizata de DSPJ impreuna cu directorul unitatii de 

invatamant. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Propunerile medicilor de familie pentru noul an scolar: renuntarea la 

adeverinte, vacinarea antigripala gratuita si crearea programului "Masca si 

Dezinfectantul" 

Societatea Nationala de Medicina Familiei (SNMF) afirma ca limitarea infectiei cu 

SARS-COV-2 reprezinta "o uriasa provocare" a sezonului scolar 2020-2021 pentru 

medicii de familie si propune mai multe masuri pentru reducerea riscului. 

 

Astfel, medicii de familie propun informarea parintilor astfel incat sa ii tina acasa 

pe copii la primele semne de afectiuni respiratorii, renuntarea la eliberarea unor 

documente cerute la inceput de an scolar medicilor de familie, vaccinarea 

antigripala gratuita a elevilor, dar si "transformarea programului Cornul si Laptele 

intr-un program de tip Masca si Dezinfectantul". 

 

"In contextul pandemiei cu SARS Cov-2, debutul anului scolar 2020-2021 este o 

mare provocare mare nu doar pentru populatie, cadre didactice si autoritati, ci si 

pentru medicii de familie. Societatea Nationala de Medicina Familiei, la solicitarea 

membrilor sai, a facut o analiza a principalelor probleme care pot sa apara in  

https://ziare.com/stiri/autoritati/
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aceasta perioada si a stabilit o serie de propuneri pentru preintampinarea lor si 

pentru diminuarea riscurilor atat pentru profesionisti cat si pentru pacienti", se 

arata intr-un comunicat de presa transmis, marti, de SNMF. 

 

Potrivit sursei citate, toamna exista o incidenta crescuta a virozelor respiratorii si 

debutul infectiilor gripale, la care se adauga, in acest an, o transmitere comunitara 

crescuta a infectiei cu SARS COV2. In plus, inceperea anului scolar implica o 

intensa activitate birocratica medicala, intrucat se cer avize, scutiri, adeverinte, 

dosare medicale etc. si se aglomereaza activitatea la cabinete pentru obtinerea 

acestor acte medicale. 

 

Astfel, SNMF prezinta o serie de masuri pentru a incerca limitarea raspandirii 

infectiei cu SARS Cov-2 in contextul inceperii anului scolar. 

 

1. Responsabilizarea si implicarea familiei, pentru a fi identificate rapid cazurile de 

copii cu afectiuni respiratorii acute si izolarea acestora la domiciliu. 

 

"Nu exista criterii clinice validate stiintific de diferentiere clinica certa intre 

infectia COVID 19, gripa si virozele sezoniere; prezenta in scoala si ulterior in 

salile de asteptare de la cabinetele de medicina de familie, a elevilor cu oricare 

dintre afectiunile enuntate reprezinta un risc semnificativ pentru raspandirea 

acestor boli, inclusiv a infectiei cu SARS COV 2", afirma reprezentantii medicilor 

de familie. 

 

SNMF propune distribuirea de materiale cu informatii clare, scurte si precise catre 

parinti privind identificarea precoce a semnelor de infectii respiratorii si instruirea 

parintelui in scoala, prin intermediul media, cabinete, cu privire la atitudinea de 

urmat: copilul va fi retinut la domiciliu chiar si la semne minore de boala si 

medicul de familie va fi contactat telefonic. 

 

2. Renuntarea la birocratia specifica inceputuilui de an scolar, pentru limitarea 

prezentarii la cabinetele medicilor pentru demersuri birocratice care suporta 

amanare si pentru care este dificil de realizat o programare fara a afecta ingrijirea 

persoanelor care se prezinta pentru starea de boala. 
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Astfel, se propune sa renunte la eliberarea: 

- adeverintelor medicale care sa ateste capacitatea copilului de a participa la orele 

de sport. Vor fi solicitate medicilor de familie doar adeverinte care atesta 

incadrarea intr-o categorie scutita de efort fizic; 

- aviz epidemiologic pentru (re) intrarea in colectivitate; 

fisa de vaccinari; 

- adeverinte de boli cronice pentru parinti (desi nu exista aceasta cerinta in 

legislatie, anumite scoli si licee solicita astfel de documente); 

- adeverinta medicala pentru inscrierea in colectivitate (desi este nevoie de acest 

document numai la intrarea intr-un nou ciclu de invatamant, unele unitati scolare 

solicita pentru toti elevii un astfel de document, care are doua pagini si presupune 

examen clinic complet pe aparate si sisteme, inregistrarea greutatii, inaltimii, TA 

etc.) 

 

Totodata, se propune utilizarea mijloacelor de comunicare la distanta in situatia in 

care scoala solicita anumite documente pe care medicul de familie le elibereaza, 

comunicare intre medic de familie, scoala si parinte. 

 

3. Alte propuneri, precum redirectionarea fondurilor din programe sociale, 

vaccinarea antigripala gratuita a copiilor de varsta scolara, proceduri clare pentru 

testarea si managementul copiilor din colectivitati suspecti de infectia cu SARS 

COV-2 (conform definitiei de caz). 

 

"Propunem transformarea programului Cornul si Laptele intr-un program de tip 

Masca si Dezinfectantul, astfel incat fondurile deja prevazute in buget sa fie 

cheltuite mai eficient si mai riguros, pe langa fondurile necesare pentru investitii 

specifice perioadei epidemice", arata Societatea Nationala de Medicina Familiei. 

(Sursa:  ziare.com) 
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 Ministrul Sănătății: Am trecut prin a doua cocoașă, mai agresivă decât 

primul val al pandemiei. Nu ajungeam aici dacă după 15 mai se respectau 

regulile 

România a trecut prin a doua cocoașă mai agresivă decât primul val al pandemiei 

de COVID-19, iar dacă ar fi fost respectate regulile stabilite în momentul relaxării, 

15 mai, nu am fi ajuns în această situație, afirmă ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. 

El spune că la acest moment în spitalele din România sunt "spre 1.034" de paturi 

de terapie intensivă, la ATI fiind internați 473 de pacienți. 

Tătaru a făcut aceste declarații marți, la Oradea, întrebat dacă nu este periculoasă 

relaxarea din ultima perioadă. 

"Am văzut a doua cocoașă, a doua fază a primului val pandemic, care a fost mai 

agresivă decât primul val. (...) Când am făcut măsuri de relaxare, începând din 15 

mai, le-am făcut în baza unei scăderi a numărului de cazuri. În măsura în care se 

respectau aceste reguli, nu trebuia să trăim a doua cocoașă", a afirmat ministrul 

Sănătății. 

El a precizat că la acest moment în spitalele din România sunt "spre 1.034" de 

paturi de terapie intensivă complet dotate, la ATI fiind internați 473 de pacienți. 

"În condițiile în care avem un număr mare de cazuri, avem și o adresabilitate și o 

încărcare pe terapie intensivă. Terapia intensivă este segmentul sanitar care 

trepidează la un moment dat: am plecat cu un număr limitat de paturi bine dotate, 

acum avem spre 1.034 de paturi complet utilate și 473 de cazuri la ATI", a afirmat 

ministrul Sănătății. 

Tătaru a mai spus că acest moment poate fi gestionat, dar nu poate fi lăsat doar în 

baza corpului medical. El a precizat că peste 4.000 de cadre medicale și personal 

auxiliar din spitale s-au infectat cu noul coronavirus. 

Potrivit ministrului, dacă într-o primă fază autoritățile s-au confruntat cu pacienți 

asimptomatici care cereau externarea, acum se confruntă cu asimptomatici care, 

văzând evoluția bolii, refuză să iasă din spital. 
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Alte 1.014 de noi cazuri de COVID-19 au fost raportate în ultimele 24 de ore în 

România, bilanțul ajungând la 72.208, potrivit datelor publicate marți de Grupul de 

comunicare strategică. În ultima zi au fost făcute 21.289 de teste. Numărul 

deceselor a atins 3.074, în ultimele 24 de ore fiind înregistrate 45 de noi decese. La 

terapie intensivă sunt internați 479 de pacienți. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sanatatii : Sunt in lucru anumite metodologii pentru recoltarea de 

plasma. Nu este un act medical banal 

Ministrul Sanatatii, Nelu Tataru, a declarat marti la Oradea ca sunt in lucru 

anumite metodologii pentru recoltare de plasma de la persoane care au fost 

infectate cu noul coronavirus si care acum nu mai sunt pozitive. 

 

"Sunt in acest moment in lucru anumite metodologii, dar trebuie sa intelegeti ca o 

recoltare de plasma nu este un act medical banal. O recoltare de plasma impune 

niste teste suplimentare, pentru a putea face transfuzia cu plasma. Plasma se ia de 

la cei care nu mai sunt pozitivi si au anticorpi, se adreseaza catre pacientii critici 

care au in acel moment virusul in sange si au replicare virala. Pentru a face parte 

din una dintre cele doua categorii trebuie sa certificam prin analize. Aceste analize 

sunt necesare pentru a vedea de la cine recoltam aceasta plasma si la cine facem 

transfuzia cu aceasta plasma", a declarat, intr-o conferinta de presa, ministrul Nelu 

Tataru. 

 

Ministrul Sanatatii a facut, marti, o vizita de lucru in Bihor, unul dintre cele mai 

afectate judete de pandemia de COVID-19 - 1.745 de cazuri pana in prezent, nou 

confirmate - 45, potrivit ultimei raportari. 

 

El a avut intalniri cu reprezentantii Directiei de Sanatate Publica (DSP), cu 

managerul spitalelor din judet, dr. Gheorghe Carp, dar si cu reprezentantii 

Spitalului Municipal, transformat in unitate COVID-19. Ministrul a precizat ca 

vizita sa a vizat aspecte de "management, de necesar al echipamentelor, de evolutie 

a pandemiei din punct de vedere al medicamentelor si al partii umane". 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24237339-coronavirus-romanaia-situatie-cazuri-18-august.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24237339-coronavirus-romanaia-situatie-cazuri-18-august.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24237339-coronavirus-romanaia-situatie-cazuri-18-august.htm
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/gheorghe-carp/
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"Discutiile au fost pe fiecare palier in parte. Sunt chestiuni din apanajul 

managementului, care s-a descurcat destul de bine. Mentionez ca suntem la peste 

cinci luni de pandemie si un corp medical are si el niste limite. Avem grija ca acest 

corp medical sa faca fata si presiunii, dar in acelasi timp sa poata sa aiba si viata 

personala", a spus ministrul. 

 

Vizita nu a fost anuntata in prealabil, Prefectura transmitand presei abia cu o 

jumatate de ora inainte o informare despre prezenta ministrului Sanatatii in Bihor. 

Intrebat la ce concluzii a ajuns, Tataru a spus ca in judet nu au fost probleme. 

 

"La Bihor nu au fost niciodata probleme cu echipamente sanitare sau cu 

medicamentele, aici avand si aportul primariei locale si administratiei locale, care 

au suplimentat ceea ce nu au reusit spitalele sa realizeze", a mai spus ministrul. 

 

Acesta a aratat ca "personalul medical a facut fata in aceasta perioada", insa a atras 

atentia ca populatia trebuie sa respecte conditiile de distantare, pentru ca altfel se 

va ajunge la o blocare a sistemului. 

 

"Aceasta pandemie nu se transeaza in spitale, ci in prespital, unde avem o 

transmitere accentuata si o crestere a numarului de cazuri", a explicat Tataru. 

 

Despre activitatea desfasurata de Directia de Sanatate Publica Bihor, ministrul 

Tataru a mentionat ca "se munceste mult" si ca se va trage linie spre sfarsitul 

pandemiei. 

 

"Faptul ca sunt tinute in frau anchetele epidemiologice, faptul ca participa si 

medici scolari, ca avem peste 50 de anchete epidemiologice pe zi si sunt facute in 

termen de 24 de ore, este un rezultat bun", a mai aratat el. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/spitale/
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 Ministerul de Interne anunta ca trimite Corpul de Control la toate 

structurile din subordine unde exista suspiciuni de incalcare a legii 

Ministerul de Interne transmite ca va fi trimis Corpul de control in fiecare caz de 

suspiciune de incalcare a legii. 

 

"Ca urmare a faptului ca in ultimele zile, in spatiul public, au fost semnalate situatii 

de politisti sau fosti politisti acuzati ca nu si-au facut datoria sau chiar ca au 

pactizat cu cei certati cu legea, vreau sa precizez ca la nivelul Ministerului 

Afacerilor Interne nu sunt tolerate astfel de situatii, noi fiind primii interesati sa nu 

existe nici macar o suspiciune vizavi de profesionalismul si corectitudinea cadrelor 

MAI", a declarat purtatorul de cuvant al MAI, Monica Dajbog. 

 

De altfel, saptamana trecuta, ministrul Marcel Vela a anuntat ca a fost marita 

capacitatea de a face teste de integritate in Ministerul Afacerilor Interne, astfel 

incat sa fie depistata din timp orice abatere. 

 

Corpul de Control al Ministrului face in prezent verificari la Politia Capitalei dupa 

ce seful Serviciului anti-clanuri a iesit public si a spus ca oamenii din subordinea 

sa nu au fost lasati sa isi faca treaba. 

 

Reprezentanta MAI a transmis ca astfel de controale vor continua la toate 

structurile unde exista cea mai mica suspiciune ca legea este incalcata 

 

"Unul dintre principalele obiective ale conducerii MAI este sa formeze si sa 

consolideze un corp profesional integru care sa fie apreciat si respectat de 

cetatenii", a precizat Monica Dajbog. 

 

Ministerul de Interne a transmis vineri, 14 august 2020, ca ministrul Marcel Vela a 

trimis Corpul de Control la Politia Capitalei pentru a verifica daca informatiile 

transise de seful Serviciului Grupari Infractionale Violente sunt reale. 

 

 

https://ziare.com/marcel-vela/


CNSLR Fratia | Revista Presei 19 august 2020 22 

 

Joi, 13 august 2020, comisarul-sef Andrei Marius, seful Serviciului Grupuri 

Infractionale Violente, afirma, intr-un interviu pentru Digi24, ca ofiterilor din 

serviciul condus de el le-a fost interzisa colaborarea cu procurorii DIICOT, iar 

aceasta sincopa ar fi dus la haosul prezent astazi pe strazi, acuza politistul, in prima 

iesire publica in cei 20 de ani de cariera. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Șantier deschis cu artificii pe autostrada de centură a Capitalei 

Contractul pentru proiectarea și execuția lotului 4 aferent Centurii București Nord 

a fost semnat, anunță Ministerul Transporturilor. Contractul în valoare de 

312.633.554,09 lei fără TVA (Fonduri Europene Nerambursabile) are o durată de 

30 de luni, din care: 12 luni perioada de proiectare și 18 luni perioada de execuție a 

lucrărilor, transmite Ministerul Transporturilor. 

A început oficial construcţia autostrăzii de centură a Capitalei, A zero, iar şantierul 

a fost inaugurat cu artificii în prezenţa oficialilor din Guvern. 

Deocamdată, se fac lucrări pe mai puţin de doi kilometri din lotul al doilea, în zona 

de sud. Premierul Ludovic Orban a declarat că speră ca în acest an să înceapă 

construcţia pe toate cele trei tronsoane din jumătatea sudică a noii centuri. 

Șantierul deschis pentru nici doi kilometri din autostrada de centură a Capitalei a 

fost inaugurat cu focuri de artificii. Șoferii care vor să ocolească Bucureștiul nu au 

însă nimic de sărbătorit, pentru că deocamdată pierd ore în șir în trafic. 

Deși până cum nici prima centură nu a fost lărgită la patru benzi, încep lucrările la 

cea de a doua. Primul lot intrat în construcție din tronsonul de sud are 16 km. Dar 

pe cea mai mare parte încă nu s-au făcut exproprieri. Abia săptămână trecută a fost 

aprobată hotărârea de guvern pentru demararea acestora. 

Lucrările vor fi realizate de un costructor turc și vor costa 150 de milioane de euro. 

Termenul de finalizare este decembrie 2022. 

 

https://ziare.com/stiri/diicot/
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Deși autorizația de construcție este valabilă pentru numai 1,7 kilometri din lotul 

doi, reprezentanții guvernului sunt încrezători că lucrările vor avansa în ritm rapid. 

Pe zona de sud, constructorul care se ocupă de lotul trei este deja în întârziere. Pe 

partea de nord, azi a fost atribuită execuția unui tronson către o firmă românească, 

în timp ce alte licitații au fost contestate. 

Noua centură ar urma să aibă aproximativ 100 de km și să fie realizată în principal, 

cu finanțare europeană. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Transporturilor: "Noi vrem ca pana in 2024 sa ajungem cu 

compania TAROM pe profit" 

Autoritatile isi propun sa aduca pe profit operatorul aerian national TAROM pana 

in anul 2024, prin optimizarea tuturor costurilor, iar planul de restructurare a 

companiei va fi pus in practica incepand cu saptamanile urmatoare, potrivit 

ministrului Transporturilor, Lucian Bode. 

 

"Noi vrem ca, pana in 2024, prin optimizarea tuturor costurilor, nu doar cu resursa 

umana, sa ajungem cu compania TAROM pe profit", a anuntat Bode, marti seara, 

la B1TV. El a precizat ca la TAROM vor fi disponibilizati aproximativ 600 de 

angajati si a subliniat ca nu este un sustinator al reducerii numarului de piloti si 

insotitori de zbor. 

 

"Acel plan de restructurare nu contine doar restructurare de personal, vorbim si 

optimizarea flotei, de reducerea costurilor cu combustibilul, de optimizari 

comerciale, de optimizarea unor rute. Planul de restructurare a fost transmis catre 

Comisia Europeana, a fost prenotificata Comisia Europena. El va fi pus in practica 

incepand cu saptamanile viitoare. Vor fi restructurati aproximativ 600 de angajati 

care vor primi salarii compensatorii, de la fiecare departament in parte. Daca nu 

sunt zboruri de la Directia Operatiuni zbor pentru ca de acolo trebuie sa reduci 

numarul de angajati. Eu am vazut acest plan.  

https://ziare.com/lucian-bode/
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Nu sunt sustinatorul reducerii numarului de piloti si personal insotitor pentru ca o 

companie aeriana are nevoie in primul rand de aceasta categorie de personal. Din 

toate segmentele vom reduce numarul de personal dar impactul pe bugetul 

TAROM, tot ce inseamna fond de salarii, este undeva la 19%. Reducand cu 500 - 

600 de angajati, vorbim de un impact de 5%", a explicat ministrul de resort. 

 

Bode a reamintit de ajutorul de salvare acordat operatorului aerian in luna februarie 

a acestui an, care s-a ridicat la 37 de milioane de euro, si care s-a transformat in 

ajutor de restructurare pentru ca nu a putut fi returnat in sase luni. 

De asemenea, saptamana trecuta, a fost adoptata in sedinta de Guvern o ordonanta 

de urgenta prin care se acorda ajutor de stat companiilor TAROM si Blue Air 

pentru a-si acoperi pierderile inregistrate in aceasta perioada generata de pandemie. 

 

"Vrem sa vindem aeronavele, suntem in proces de vanzare a aeronavelor ATR 

vechi, vrem sa vedem ce se intampla cu Boeing Max pentru ca am preluat un 

contract, un cartof fierbinte, s-a intamplat si nenorocirea din SUA si nu stim ce 

facem cu acest contract. Sunt multe probleme la TAROM, dar am incredere ca 

aceasta companie poate fi salvata si trebuie salvata", a precizat Lucian Bode. 

 

Guvernul a adoptat, in 14 august, o Ordonanta de Urgenta privind acordarea unor 

ajutoare de stat pentru TAROM si Blue Air. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Lucian Bode: Suntem hotarati ca de anul viitor sa avem 2% din PIB in 

Legea bugetului, pentru transporturi 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a declarat ca Executivul este decis sa ia o 

serie de masuri de crestere a capacitatii administrative a statului si, incepand de 

anul viitor, prin Legea bugetului, sa fie alocat pentru transporturi un procent de 2% 

din PIB. 

 

 

https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/boeing/
https://ziare.com/lucian-bode/
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"Sunt cateva masuri de crestere a capacitatii administrative a statului pe care daca 

nu le luam degeaba avem finantarea si avem un plan foarte bine pus la punct. Noi 

suntem hotarati sa luam aceste masuri, alaturi de alte masuri importante, astfel 

incat, de anul viitor, sa avem 2% din PIB pentru transporturi alocat prin legea 

bugetului, sa avem fonduri europene atrase, azi avem aproximativ 40% din cei 6,1 

miliarde de euro absorbtie pe componenta de infrastructura, foarte putin, sa 

utilizam la maxim fondurile din Planul national de recuperare si rezilienta, cei 33 

miliarde de euro. Si, daca acesti bani nu ne sunt suficienti, pentru ca din calculele 

noastre, pe toate modurile de transport, in urmatorii 10 ani este nevoie sa investim 

aproximativ 73 miliarde de euro, daca acesti bani din buget, respectiv fonduri 

europene, nu sunt suficienti, sa apelam la imprumuturi, pentru ca Romania isi 

permite si trebuie sa isi permita sa se imprumute pentru a-si dezvolta 

infrastructura", a afimat ministrul Transporturilor, marti seara, la B1TV. 

 

Acesta a precizat ca in urmatorii 10 ani ar urma sa fie finalizati peste 3.000 de 

kilometri de autostrazi si drumuri expres, deoarece altfel nu se poate vorbi despre 

dezvoltare economica. 

 

"Am spus si repet. Daca vrem sa avem infrastructura de calitate si sa dezvoltam 

mari proiecte de infrastructura ne-am propus ca in urmatorii 10 ani sa finalizam 

peste 3.000 de km de autostrazi si drumuri expres in Romania, pentru ca altfel nu 

putem sa vorbim de dezvoltare economica si de cresterea bunastarii cetatenilor. 

Noi avem un plan foarte bine pus la punct, l-am numit Planul investitional pentru 

dezvoltarea infrastructurii de transport pentru urmatorii zece ani, parte componenta 

a Planului National de investitii si relansare economica. Dar, degeaba avem un 

angajament ferm in ceea ce priveste finantarea: fonduri europene, 2% din PIB 

alocare in fiecare an pentru transporturi, daca nu vom lua masuri de crestere a 

capacitatii administrative a statului pentru a implementa aceste proiecte, cu 

siguranta si daca avem 4 miliarde, 5 miliarde de euro in fiecare an, nu putem sa-i 

cheltuim", a spus Bode. 

El a explicat ca doua dintre aceste masuri vizeaza contestatiile, acele instante 

specializate, cu sectii specializate pentru judecarea contestatiilor, astfel incat sa nu 

fie aglomerata o sectie comerciala si sa dureze ani de zile procesul. 

 

https://ziare.com/stiri/transport/
https://ziare.com/lucian-bode/ministrul-transporturilor-stiri/
https://ziare.com/stiri/drumuri/
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Totodata, a adaugat ministrul, pentru a accelera proiectele de infrastructura trebuie 

sa fie reduse termenele pana la care se pot depune contestatiile si sa fie inasprite 

conditiile in care se depun contestatiile, respectiv, in momentul in care cineva vrea 

sa depuna o contestatie sa plateasca o "cautiune", care, "indiferent daca va castiga 

sau va pierde" acel proces, sa ramana la bugetul de stat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Fermierii vor primi despagubiri pentru seceta in valoare de 850 de milioane 

de lei 

Fermierii vor primi despagubiri pentru seceta in valoare de 850 de milioane de lei, 

asigurandu-se astfel un minimum de 80% din cuantumul necesar. Prima transa va 

intra in conturile agricultorilor in septembrie, urmand ca restul sa fie dati in luna 

octombrie, a anuntat ministrul Agriculturii, Adrian Oros. 

 

"Pentru ca aceasta rectificare bugetara din saptamana trecuta ne-a permis sa alocam 

850 de milioane lei si aici vreau sa subliniez 850 milioane lei, nu 300 sau 400 

milioane lei cum am vazut in alta parte, 850 milioane lei pentru seceta, ceea ce in 

opinia noastra asigura minimum 80% din cuantum pe care o sa-l directionam ca si 

despagubire in luna septembrie, urmand ca restul de 20% sau mai putin, cat va 

ramane, sa fie dat fermierilor la rectificarea din octombrie. Am facut acest lucru 

pentru ca sa ni se permita ca sume importante sa le dirijam si catre celelalte 

sectoare din agricultura si aici ma refer la sectorul zootehnic. Si, de altfel, toate 

programele aflate in derulare sa fie finantate", a mentionat Oros. 

 

Acesta a discutat despagubirile pentru seceta cu liderii celor mai mari asociatii din 

agricultura. 

 

"Astazi am avut o intalnire cu liderii celor mai mari asociatii din agricultura pentru 

a gandi impreuna despagubirile legate de seceta. In ordonanta de urgenta pe care 

noi am comunicat-o Bruxelles-ului, am facut niste calcule care sunt valabile si vor 

ramane valabile unde se aloca un anumit cuantum pentru fiecare hectar in functie 

de tipul de cultura: 925 lei pentru grau si secara, 805 lei petru triticale, 912 lei orz, 

951 lei orzoaica, 772 lei ovaz, 1.002 lei rapita", a spus Adrian Oros. 

https://ziare.com/stiri/proces/
https://ziare.com/economie/transa/
https://ziare.com/adrian-oros/
https://ziare.com/economie/agricultura/
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Rectificarea bugetara bugetul MADR a fost suplimentat cu 3,445 miliarde lei. 

 

"Asa cum unii dintre dvs. ati constatat, bugetul MADR a fost suplimentat cu 

3.445.000.000 lei. Ce ne asigura aceasta rectificare? Ne asigura sa compensam cat 

mai echitabil, cat mai echilibrat, cat mai obiectiv pierderile inregistrate de toti 

actorii din agricultura, atat cei afectati direct de seceta dar si pierderile inregistrate 

de alte sectoare care au fost lovite indirect atat de seceta, cum este sectorul 

zootehnic, dar si de evolutia pandemiei Covid-19. Si aici ma refer la sectorul 

zootehnic, atat bovine pentru lapte, carne, ovine si caprine, porc si pasare si 

apicultura", a mai spus Adrian Oros. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Se schimba Codul penal la infractiunea de violenta in familie. Impacarea 

partilor nu mai inlatura raspunderea penala. Proiectul intra la vot final 

Impacarea nu mai inlatura raspunderea penala in cazul violentelor in familie, 

prevede un proiect de lege de modificare a Codului penal, care a primit, marti, 

raport favorabil in unanimitate de la Comisia juridica, de disciplina si imunitati a 

Camerei Deputatilor. 

 

Deputatii Comisiei juridice au dat astfel raport favorabil proiectului de lege care 

are ca obiect de reglementare modificarea art. 199 din Legea 286/2009 privind 

Codul penal, in sensul stabilirii ca, in cazul infractiunilor prevazute la art. 193 - 

Lovirea sau alte violente si la art. 196 - Vatamarea corporala din culpa, savarsite 

asupra unui membru al familiei, impacarea sa nu mai inlature raspunderea penala, 

asa cum este reglementata in prezent. 

 

Potrivit unui amendament al PNL si USR, "in cazul infractiunilor prevazute in art. 

193 si art. 196 savarsite asupra unui membru de familie, actiunea penala poate fi 

pusa in miscare si din oficiu". 

 

 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
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Proiectul se afla pe ordinea de zi a plenului Camerei Deputatilor de miercuri, fiind 

adoptat de Senat 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Noi sinecuri de mii de euro la ANCOM, după revenirea lui Grindeanu în 

PSD: Schema de conducere crește la 7 posturi, dispare incompatibilitatea de 

membru de partid - un proiect marca Florin Iordache 

Reîntoarcerea lui Sorin Grindeanu în PSD, anunțată recent de acesta, a redeschis 

lupta în Parlament pentru banii și puterea din ANCOM, autoritatea care 

reglementează piața de 3,5 miliarde de euro a comunicațiilor electronice. Deputatul 

PSD Florin Iordache a inițiat un proiect de lege potrivit căruia deciziile acestei 

autorități vor fi luate de un Comitet format din 7 membri, nu doar de un președinte 

și de cei doi vicepreședinți ca până acum. Apartenența acestora într-un partid nu va 

mai fi o incompatibilitate, nu vor răspunde penal și nici lipsa studiilor de 

specialitate nu va mai fi o problemă la numirea în funcții. 

 

Fostul premier social-democrat Sorin Grindeanu, în prezent președinte 

ANCOM, a anunțat recent că se reîntoarce în politică și va candida la 

Congresul PSD de la mijlocul lunii august pentru un post de prim-vicepreședinte. 

 

Sorin Grindeanu a venit la conducerea ANCOM în noiembrie 2017, după 

excluderea din PSD în urma unui conflict cu Liviu Dragnea. În prezent, legea îi 

interzice lui Grindeanu să fie membru de partid și președinte al ANCOM în același 

timp și ar mai avea peste 2 ani și jumătate de mandat la conducerea acestei 

autorități. 

 

Pentru a ieși din eventuala incompatibilitate de a fi și membru de partid și 

președinte al ANCOM, Grindeanu are la dispoziție 3 luni de zile, potrivit legii 

de funcționare a Autorității. 

 

Conducerea ANCOM este asigurată acum de un președinte și doi vicepreședinți 

care au mandate de 6 ani. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24217680-sorin-grindeanu-revine-politica-candideaza-congres-psd-echipa-ciolacu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24217680-sorin-grindeanu-revine-politica-candideaza-congres-psd-echipa-ciolacu.htm
https://www.ancom.ro/organigrama
https://www.ancom.ro/organigrama
https://www.ancom.ro/legislatie-organizare-ancom_2657
https://www.ancom.ro/legislatie-organizare-ancom_2657
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Cum motivează deputatul PSD Florin Iordache necesitatea schimbării 

conducerii ANCOM 

 

Coincidență sau nu, luni 17 august 2020, deputatul PSD Florin Iordache a 

depus la Camera Deputaților un proiect de lege menit să schimbe modul în care 

este condusă această autoritate, după modelul Autorității Naționale de 

Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) și Autorității de Supraveghere 

Financiară (ASF), respectiv prin intermediul unui Consiliu ori Comitet de 

conducere. 

 "Prezenta propunere legislativă are ca obiect de reglementare (...) alinierea 

conducerii ANCOM din punct de vedere al numirii și al conducerii la 

modalitatea de funcționare a conducerilor celrolalte organisme - autorități 

administrative autonome, cu personalitate juridică, aflate sub control 

parlamentar și finanțate integral din venituri proprii, și anume Autoritatea 

Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) și Autoritatea de 

Supraveghere Financiară (ASF). 

 Având în vedere necesitatea promovării concurenței pe piața de 

comunicații, administrarea resurselor limitate, încurajarea investițiilor 

eficiente în infrastructură și a inovației, precum și contextul excepțional în 

care se regăsește întreaga societate românească, alături de comunitatea 

internațională, determinată de pandemia epidemiologică a virusului SARS-

Co-V-2, care a atras prin măsurile speciale impuse o creștere a normelor 

legislative la nivel european, apreciem că această intervenție legislativă va 

întări capacitatea administrativă a Autorității Naționale pentru 

Administrare și Reglementare în Comunicații și va aduce un plus de 

eficiență în buna desfășurare a activității instituției.", se arată în 

Expunerea de motive la proiectul de lege inițiat de Florin Iordache. 

 

Proiectul ar urma să fie adoptat în procedură de urgență. Camera decizională 

este Senatul. 

 

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
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Cei 7 membri ai conducerii ANCOM nu vor mai fi incompatibili dacă sunt și 

membri de partid: E suficient să aibă studii și în domeniul științelor sociale 

 

În proiectul de lege, deputatul PSD propune ca pentru aprobarea reglementărilor în 

sectorul comunicațiilor electronice, comunicațiilor audiovizuale și al serviciilor 

poștale, să se constituie un Comitet de reglementare format din 7 membri, 

inclusiv președintele și cei 2 vicepreședinți. 

 

Acest Comitet de reglementare s-ar se întruni cel puțin o dată pe săptămână, în 

prezența a minim 4 din membrii săi, incluzând președintele sau, în absența 

acestuia, unul dintre vicepreședinți, iar hotărârile sunt adoptate cu majoritate 

simplă. 

 

Numirea celor 7 membri ai Comitetului de reglementare se va face în același mod 

în care a fost numită și actuala conducere ANCOM, respectiv de către Parlament în 

ședința comună a celor două Camere, cu votul majorității deputaților și senatorilor 

prezenți, iar mandatele vor fi de câte 6 ani. 

Proiectul lui Iordache relaxează foarte mult și condițiile cerute celor care sunt 

numiți la conducerea ANCOM, un aspect esențial fiind acela că se elimină 

incompatibilitatea dată de apartenența la un partid politic pe timpul 

exercitării atribuțiilor la ANCOM. 

 

Mai mult, în privința studiilor necesare vor fi suficiente și studii din domeniul 

științelor sociale, nu doar din domeniul comunicațiilor, juridic și economic ca până 

acum. 

 

Mai exact, potrivit proiectului propus de Florin Iordache, "membrii Comitetului de 

reglementare, inclusiv președintele și vicepreședinții, trebuie să îndeplinească 

următoarele condiții pentru numire: 

a) să fie cetățeni români, absolvenți de studii universitare de licență, respectiv 

studii superioare de lungă durată, absolvite cu diplomă de licență sau echivalentă, 

în domeniul comunicațiilor, în domeniul juridic, în domeniul științelor sociale, în 

domeniul economic, în general, cu o experiență de minim 5 ani și experiență 

managerială de minim 3 ani; 
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b) să nu exercite alte funcții publice sau private, cu excepția celor didactice; 

c) să nu aibă mențiuni în cazierul judiciar; 

d) să nu dețină acțiuni sau părți sociale, direct sau indirect, la societăți cu 

activități în domeniul comunicațiilor electronice și serviciilor poștale sau cu alte 

activități din domeniul de reglementare al ANCOM și să nu facă oarte din 

organele de conducere ale unor astfel de societăți." 

 

În actuala lege de funcționare a ANCOM mai era o condiție necesară, respectiv: 

 e) să nu fie membri ai vreunui partid politic pe perioada exercitării 

mandatului 

 

Această condiție nu se mai regăsește în propunerea deputatului PSD. 

 

O altă modificare importantă propusă de Florin Iordache este ca: 

 "membrii Comitetului de reglementare să nu răspundă civil sau 

penal, după caz, dacă instanțele judecătorești constată îndeplinirea ori 

omisiunea îndeplinirii de către aceste persoane, cu bună-credință și fără 

neglijență, a oricărui act sau fapt în legătură cu exercitarea, în condițiile 

legii a atribuțiilor prevăzute de lege." 

Venitul mediu lunar în ANCOM este de 10.000 de lei: Sorin Grindeanu a avut 

venituri medii lunare de peste 44.000 de lei în 2019 

 

În privința remunerării membrilor Comitetului de reglementare, inițiativa 

legislativă a lui Florin Iordache menționează că: 

 "regimul și principiile remunerării membrilor Comitetului de 

reglementare, cu excepția președintelui și a vicepreședinților, se stabilesc 

prin regulamentul propriu al ANCOM." 

 

Cu siguranță veniturile acestora vor fi de mii de euro pe lună, dată fiind actuala 

situație a angajaților din această autoritate. 

 

https://www.ancom.ro/legislatie-organizare-ancom_2657
https://www.ancom.ro/legislatie-organizare-ancom_2657
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Numărul și salariile angajaților din ANCOM, autoritatea care reglementează piața 

comunicațiilor în valoare de peste 3,5 miliarde de euro, au crescut anul trecut, așa 

cum a promis de altfel Sorin Grindeanu, președintele autorității. Cu 705 angajați, 

venitul mediu net lunar din această instituție, incluzând diferite sporuri, a ajuns la 

aproape 10.000 de lei. Grindeanu a avut anul trecut venituri nete de peste 528.000 

de lei, echivalentul a peste 44.000 de lei pe lună. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia juridica a Senatului propune respingerea proiectului USR privind 

desfasurarea alegerilor locale timp de doua zile 

Comisia juridica a Senatului a adoptat marti un raport de respingere la proiectul de 

lege al senatoarei USR Florina Presada care prevede desfasurarea alegerilor locale 

timp de doua zile, pe 26 si 27 septembrie. Senatul este primul for sesizat pe 

initiativa legislativa. 

 

A fost un vot majoritar "pentru" adoptarea raportului de respingere din 

partea PSD si UDMR, iar de la PNL a fost o abtinere. 

 

Pe 24 iulie, senatorea USR Florina Presada a inregistrat la Senat un proiect de lege 

care prevede desfasurarea alegerilor locale timp de doua zile. In conditiile in care 

votarea s-ar realiza doar intr-o singura zi, procesul de votare ar fi serios ingreunat 

si intarziat ca urmare a masurilor de distantare sociala atat in interiorul sectiei cat si 

in afara ei, motiveaza parlamentarul. 

 

Initiativa vine dupa ce amendamentul USR cu acelasi obiect a fost respins in Legea 

votata de catre Legislativ care stabileste data alegerilor pe 27 septembrie. 

 

Proiectul prevede ca "data alegerilor pentru autoritatile administratiei publice 

locale din anul 2020 se stabileste in ziua de duminica, 27 septembrie 2020. 

 

Cu toate ca ziua alegerilor locale e stabilita pe 27 septembrie, proiectul arata ca 

"votarea se desfasoara pe parcursul zilei de sambata, 26 septembrie 2020, si zilei 

de duminica, 27 septembrie 2020". 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/pnl/
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"In fiecare dintre aceste zile, votarea incepe la ora locala 7:00 si se iicheie la ora 

locala 21:00", mai arata proiectul de lege. Senatul este prim for sesizat pe initiativa 

legislativa, decizionala fiind Camera Deputatilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Barometru: Cifra de afaceri a IMM-urilor a crescut cu peste 10% în luna 

iulie faţă de luna precedentă, dar diferenţa faţă de perioada similară a anului 

trecut s-a accentuat la -4% 

Cifra de afaceri a IMM-urilor a crescut cu peste 10% în luna iulie faţă de luna 

precedentă, conform barometrului SmartBill, fiind cea de-a treia lună consecutivă 

de avans pozitiv, de la ridicarea stării de urgenţă şi repornirea majorităţii 

sectoarelor industriale. 

Pe de altă parte, afacerile au înregistrat o uşoară scădere faţă de iulie 2019. Dacă în 

luna iunie, IMM-urile se apropiaseră la doar 0,6 procente de valorile înregistrate în 

aceeaşi perioadă a anului 2019, în iulie diferenţa s-a majorat la -4,7%. 

„Sezonul de vară era dedicat, în mod evident, concediilor şi activităţilor recreative 

sau de relaxare. În 2020, însă, condiţiile nu permit o libertate de mişcare la fel de 

amplă, iar restricţiile menţinute în cazul industriei HoReCa îşi fac simţită prezenţa. 

Hotelurile şi restaurantele au înregistrat cifre de afaceri cu 35% mai mici faţă de 

2019”, spune Radu Hasan, Co-Fondator & CEO SmartBill. 

De altfel, anularea marilor evenimente culturale, de tipul festivalurilor de muzică şi 

de film s-a resimţit în cazul industriei spectacolelor, culturale şi recreative, ce a 

încheiat luna iulie cu -66% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. 

Totuşi, raportat la nivel lunar, toate industriile monitorizate de Barometru au 

înregistrat valori pozitive în luna iulie. O creştere importantă de 115% faţă de 

iunie, a fost obserbată în sectorul de agricultură, silvicultură şi pescuit. 
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Tranzacţiile imobiliare sunt, de asemenea, în topul celor mai importante creşteri, 

cu 46%, în timp ce hotelurile şi restaurantele care s-au adaptat noilor condiţii de 

siguranţă au reuşit să treacă pe plus în a doua lună de vară, cu un plus de 25% faţă 

de iunie. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Sesizarile presedintelui si Guvernului asupra Legii privind organizarea 

alegerilor parlamentare, dezbatute de CCR pe 15 septembrie 

Curtea Constitutionala a Romaniei urmeaza sa discute pe 15 septembrie sesizarile 

presedintelui Klaus Iohannis si Guvernului asupra Legii privind unele masuri 

pentru organizarea alegerilor pentru Senat si Camera Deputatilor, ca urmare a 

incetarii mandatului Parlamentului ales in anul 2016, au declarat marti, pentru 

AGERPRES, oficiali ai CCR. 

 

Seful statului a sesizat luni CCR, solicitandu-i sa constate ca acest act normativ 

este neconstitutional in ansamblul sau. 

 

Potrivit unui comunicat al Administratiei Prezidentiale, legea incalca prevederile 

art. 1 alin. (3) si (5), pe cele ale art. 36, art. 37, art. 61, art. 63 alin. (1), (2) si (4), 

art. 69 alin. (2), art. 73 alin. (1) si (3) lit. a), precum si pe cele ale art. 147 alin. (4) 

din Constitutie. 

 

Art. 1 alin. (1) din legea criticata prevede ca "(1) Prin derogare de la prevederile 

art. 6 alin. (2) din Legea nr. 208/2015 privind alegerea Senatului si a Camerei 

Deputatilor, precum si pentru organizarea si functionarea Autoritatii Electorale 

Permanente, cu modificarile si completarile ulterioare, data alegerilor pentru Senat 

si Camera Deputatilor ce vor fi organizate ca urmare a expirarii mandatului 

Parlamentului, aflat in curs de exercitare la data intrarii in vigoare a prezentei legi, 

se stabileste prin lege organica, cu cel putin 60 de zile inaintea datei alegerilor". 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ccr/
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Dispozitia de la care se deroga, respectiv art. 6 alin. (2) din Legea nr. 208/2015, 

prevede: "(2) Aducerea la cunostinta publica a datei alegerilor se face cu cel putin 

90 de zile inainte de ziua votarii, prin publicarea in Monitorul Oficial al Romaniei, 

Partea I, a hotararii Guvernului privind data alegerilor", atentioneaza seful statului. 

 

"Analizand continutul dispozitiei derogatorii, constatam ca aceasta creeaza un 

cadru legislativ special doar pentru urmatoarele alegeri parlamentare. Apreciem ca 

o atare modificare, realizata cu mai putin de 6 luni inainte de alegerile la termen, 

incalca exigentele art. 1 alin. (5) din Constitutie in dimensiunea sa referitoare la 

previzibilitatea legii si cea a securitatii raporturilor juridice", explica seful statului. 

 

El arata ca, potrivit Codului bunelor practici in materie electorala - Linii directoare 

si raport explicativ, adoptat de Comisia Europeana pentru Democratie prin Drept in 

cadrul celei de-a 52-a Sesiuni Plenare (Venetia, 18-19 octombrie 2002), "ar fi 

necesar a se evita, nu atat modificarea sistemelor de scrutin - ele pot fi intotdeauna 

imbunatatite - ci modificarea lor frecventa sau cu putin timp (cel putin un an) 

inainte de alegeri. Chiar in absenta unei intentii de manipulare, modificarile vor fi 

dictate de interesele iminente ale partidului politic". 

 

Asa cum a retinut si Curtea, completeaza Iohannis, recomandarile Codului bunelor 

practici in materie electorala, elaborat de Comisia de la Venetia, "constituie 

coordonate ale unui scrutin democratic, in raport cu care statele - care se 

caracterizeaza ca apartinand acestui tip de regim - isi pot manifesta optiunea libera 

in materie electorala, cu respectarea drepturilor fundamentale ale omului, in 

general, si a dreptului de a fi ales si de a alege, in special". 

 

"Or, prin dispozitia criticata, se modifica cu doar cateva luni inaintea alegerilor 

competenta stabilirii datei alegerilor, contrar normelor constitutionale, instituindu-

se o prerogativa pentru Parlament de a stabili in mod discretionar data alegerilor 

parlamentare. Mai mult, in actualul context, adoptarea unei legi prin care se 

stabileste data alegerilor parlamentare devine cu atat mai problematica in situatia in 

care ar interveni una dintre cauzele care determina prelungirea de drept a 

mandatului Parlamentului, cum este starea de urgenta prevazuta de art. 93 din 

Constitutie", adauga presedintele. 
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In opinia sa, prin interventia "intempestiva" si formalizarea "excesiva" a procedurii 

de stabilire a datei alegerilor se creeaza premisele incalcarii altor dispozitii si 

garantii constitutionale. Mai mult, dat fiind contextul actual, in situatia in care din 

varii motive, Parlamentul nu adopta respectiva lege intr-un timp util, se poate 

ajunge in mod direct la incalcarea normelor constitutionale care stabilesc in mod 

clar durata mandatului Parlamentului si intervalul maximal in care trebuie sa fie 

organizate alegerile parlamentare, completeaza Iohannis. 

In ceea ce priveste incalcarea dispozitiilor art. 69 alin. (2) din Constitutie, seful 

statului spune ca norma prevazuta la art. 1 alin. (1) din legea criticata instituie in 

sarcina Parlamentului o obligatie de rezultat, aceea a adoptarii unei legi organice, 

intr-un anumit orizont de timp, prestabilind si solutia ce se va impune senatorilor si 

deputatilor, "a caror vointa reala pare a nu mai avea semnificatie". 

 

"Or, vointa generala ce se realizeaza la nivelul Parlamentului si se concretizeaza in 

adoptarea unei legi rezulta din modul de exercitare si realizare a mandatului 

fiecarui senator si deputat. In exercitarea mandatului, deputatii si senatorii isi 

exprima vointa in mod liber prin votul asupra propunerilor legislative sau 

proiectelor de lege, vointa care se formeaza dupa analize, dezbateri si deliberari 

asupra continutului proiectului actului normativ, indiferent daca aceasta se va 

concretiza sau nu in adoptarea unei legi", se mentioneaza in sesizare. 

 

Conform acesteia, ca urmare, rezulta ca, daca senatorii si deputatii vor fi obligati sa 

acorde votul in sensul adoptarii legii de stabilire a datei alegerilor, atunci vointa 

parlamentarului nu mai este libera, mandatul devine unul imperativ, ceea ce 

plaseaza legea criticata pe taramul "nulitatii absolute" ce nu va putea fi inlaturata in 

niciun mod, in conformitate cu art. 69 din Constitutie. 

 

Incalcarea prevederilor art. 61 si art. 63 alin. (1), (2) si (4) coroborate cu cele ale 

art. 36, art. 37 si art. 147 alin. (4) din Constitutie este motivata de presedinte prin 

faptul ca, prin analogie cu optiunea stabilirii datei alegerilor locale, prin legea 

criticata Parlamentul a optat pentru aceeasi solutie legislativa potrivit careia data 

urmatoarelor alegeri pentru Senat si Camera Deputatilor va fi stabilita prin lege 

organica. 
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"Dat fiind rolul constitutional al Parlamentului, legiuitorul constituant a stabilit in 

mod expres durata mandatului acestuia, precum si situatiile in care acesta se poate 

prelungi, motiv pentru care solutia legislativa instituita prin legea criticata incalca 

norme si principii constitutionale, in materia alegerilor parlamentare neputand fi 

preluate mutatis mutandis ratiunile avute in vedere in ceea ce priveste alegerile 

locale. Prin continutul art. 1 alin. (1) din legea criticata, Parlamentul dobandeste 

competenta de a stabili data alegerilor in mod discretionar, cu ignorarea regulilor 

stabilite de art. 63 din Constitutie, putandu-se ajunge la prelungirea mandatului 

actualului Parlament, in afara cadrului constitutional", arata sursa citata. 

 

Potrivit art. 63 alin. (1) din Constitutie, "Camera Deputatilor si Senatul sunt alese 

pentru un mandat de 4 ani, care se prelungeste de drept in stare de mobilizare, de 

razboi, de asediu sau de urgenta, pana la incetarea acestora". 

 

Spre deosebire de mandatele autoritatilor locale, Parlamentul are un mandat 

configurat in cuprinsul art. 63 alin. (1) din Legea fundamentala, care 

reglementeaza in mod expres si limitativ situatiile in care acesta se prelungeste de 

drept, respectiv in stare de mobilizare, de razboi, de asediu sau de urgenta, pana la 

incetarea acestora. De asemenea, pentru asigurarea continuitatii, legislatura se 

prelungeste pana la intrunirea legala a noului Parlament, in configuratia sa 

rezultata din alegeri, indica presedintele. 

 

"Conform legislatiei in vigoare, Guvernul este cel care stabileste data alegerilor, iar 

aducerea la cunostinta publica a datei alegerilor se face cu cel putin 90 de zile 

inainte de ziua votarii, prin publicarea in Monitorul Oficial al Romaniei, Partea I, a 

hotararii Guvernului privind data alegerilor", aminteste Klaus Iohannis. 

 

El precizeaza ca stabilirea datei alegerilor este legata de durata mandatului 

Parlamentului, iar Guvernul este autoritatea care asigura respectarea normelor 

constitutionale prin punerea in executare a dispozitiilor legale, ce reprezinta, in 

esenta, o transpunere a celor constitutionale. 

 

Si Executivul a transmis CCR o sesizare asupra acestei legi. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/stiri/mandat/
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 Alegeri locale 2020. Cum arată harta marilor bătălii politice 

Marți, 18 august, a fost ultima zi de depunere a candidaturilor pentru alegerile 

locale stabilite pentru 27 septembrie. Dacă în 2016 PSD-ul condus de Liviu 

Dragnea a câștigat Bucureștiul și peste jumătate din primăriile reședință de județ, 

în 2020 lupta dintre stânga și dreapta va fi una acerbă. Partidele de dreapta - PNL, 

USR-PLUS - s-au coalizat la București, împotriva PSD, prin susținerea 

candidaturii lui Nicușor Constantinescu și speră să rupă și din fiefurile din tară ale 

social-democrațiilor. 

HotNews.ro trece în revistă principalii competitori care au intrat în bătălia 

electorală din marile orașe ale țării. 

În urma alegerilor locale din 2016, PSD a câștigat 19 primari de reședință de județ, 

în timp ce liberalii au obținut 14. Conduși de Liviu Dragnea, pesedișii dețineau 

controlul asupra Capitalei, Moldovei, Dobrogei și Olteniei, iar liberalii și-au 

menținut Transilvania și Crișana. În ultimii patru ani, lucrurile s-au schimbat însă: 

PSD a pierdut guvernarea, alegerile europarlamentare și primari din fiefuri 

importante, precum Iași, Bacău, Tulcea sau Târgu Jiu. La scrutinul din 27 

septembrie, dreapta reprezentată de PNL și USR-PLUS are șanse reale să rupă din 

nou din fiefurile social-democraților. 

București 

În cursa pentru Capitală, bătălia se va da între actualul primar social-democrat 

Gabriela Firea și candidatul PNL-USR-PLUS Nicușor Dan. Sondajele îl dau 

favorit pe Nicușor Dan, însă lucrurile se pot schimba în campania electorală. 

Totuși, câștigarea Capitalei nu este deloc simplă pentru că în cursă au intrat 

politicieni cu ștate vechi care au un electorat stabil. 

Candidatura fostului președinte al României Traian Băsescu îl poate încurca pe 

Nicușor Dan pentru că rupe din electoratul de dreapta. 

 

De asemenea, candidează fostul premier Călin Popescu Tăriceanu, care are la 

rândul său un electorat restrâns, dar stabil, ce poate tăia din șansele candidatului 

dreptei. 
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De remarcat este că, pentru Gabriela Firea, candidatul PRO România generalul 

Ioan Sîrbu, fost director al Spitalului Militar Central, nu reprezintă un pericol real 

de a-i afecta scorul electoral. 

 

Alte nume cunoscute care își încearcă norocul pentru fotoliul de primar al Capitalei 

sunt Viorel Cataramă și Ilan Laufer . 

În ceea ce privește candidaturile la primăriile de sector acestea nu reprezintă mari 

surprize. 

 

Candidații PSD 

 sector 1 - Daniel Tudorache 

 sector 2 - Dan Cristian Popescu 

 sector 3 - Aurelian Bădulescu 

 sector 4 - Daniel Băluţă 

 sector 5 - Daniel Florea 

 sector 6 - Gabriel Mutu 

 

Candidații PNL-USR-PLUS 

 sector 1 - Clotilde Armand (USR) 

 sector 2 - Radu Mihai (USR) 

 sector 3 - Adrian Moraru (PNL) 

 sector 4 - Simona Spătaru (PLUS) 

 sector 5 - Cristian Băcanu (PNL) 

 sector 6 - Ciprian Ciucu (PNL) 
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În bătălia pentru Capitală se remarcă însă lista de consilieri propusă de 

candidatul PSD Gabriela Firea, care aduce alături de ea politicieni și 

personalități publice din anii 90. Cei care deschide lista este fostul premier 

Petre Roman. Pe lista propusă pentru Consiliul General al Municipiului 

București (CGMB) se regăsesc și Cornel Dinu, Mitică Dragomir, Anghel 

Iordănescu și Elisabeta Lipă. 

 

Este de remarcat și candidatura lui Marian Vanghelie, la Primăria Sectorului 5, pe 

care a condus-o între anii 2000 şi 2016. 

În Transilvania - fieful de dreptei -, candidați precum Emil Boc, Ilie Bolojan și 

George Scripcaru au mari șanse să câștige scrutinul din 27septembrie. 

 

Cluj 

 

Emil Boc candidează din partea PNL pentru un al treilea mandat de primar și pare 

că nu are rivali, având în vedere notorietatea și popularitatea de care se bucură din 

partea clujenilor. În 2016, Emil Boc, susținut de PNL, a obținut o majoritate 

confortabilă de 64,76%, iar scrutinul din 27 septembie nu pare că ar aduce vreo 

schimbare majoră în fruntea Primăriei din Cluj. 

 

Pentru locul de primar al municipiului Cluj-Napoca candidatul PSD este Valentin 

Cuibus, actual consilier judeţean, care în ultimii 8 ani a condus Inspectoratul 

Şcolar Judeţean. 

 

USR - PLUS vine cu o candidatură sonoră - deputatul Emanuel Ungureanu, care s-

a remarcat după ce în 2018 l-a denunțat pe Mihai Lucan, fost șef al Institului Clinic 

de Urologie și Transplant Renal din Cluj-Napoca, pentru abuz în serviciu, luare de 

mită și delapidare. De asemenea, Ungureanu a înființat Asociația pentru 

Solidaritate și Empatie „Delia Grădinaru”, care ajută copiii și tinerii cu insuficiență 

renală cronică. 
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Consiliul Județean 

 Alin Tișe - PNL 

 Alexandru Cordos - PSD 

 Cătălin Sălăgean - USR 

Oradea 

 

Primarul de 12 ani al municipiului Oradea, Ilie Bolojan, a anunțat că nu mai 

candideze pentru un nou mandat, ci își încearcă șansele ca președinte al Consiliului 

Județean Bihor. Bolojan îi lasă locul colaboratorului său, actualul viceprimar 

Florin Birta care candidează din partea PNL penru fotoliul de edil. 

 

Social-democrații îl propun pe fostul eurodeputat Emilian Pavel. Candidatura 

acestuia este privită în interiorul partidului ca fiind una de sacrificiu pentru că nu 

are șanse reale de a câștiga. Presa locală susține că lui Pavel i s-ar fi promis un loc 

eligibil la alegerile parlamentare. 

 

Consiliul Județean 

 Ilie Bolojan - PNL 

 Ioan Mang - PSD 

Târgu Mureș 

 

Candidatul independent Soos Zoltan, susținut de UDMR, pornește din pole 

position la Primăria Târgu Mureș. PNL o propune pe Theodora Benedek, soția 

medicului Benedek Imre, un fost lider local puternic al UDMR. 
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Miercurea Ciuc 

Pentru Primăria Miercurea Ciuc se confruntă candidatul UDMR la fotoliul de 

primar al municipiului, deputatul Attila Korodi şi actual edil, Robert Kalman 

Raduly. 

 

Sibiu 

 

La Sibiu, Astrid Fodor, actualul primar, candidează pentru un nou mandat susținută 

de Forumul Democrat al Germanilor din România (FDGR). Astrid Fodor pornește 

din pole position în cursa pentru un nou mandat. Ea a fost viceprimar în mandatele 

lui Klaus Iohannis, apoi primar interimar după ce acesta a devenit preşedinte. La 

scrutinul din 2016 a câştigat primul mandat de primar. 

 

Liberalii propun pentru primăria Sibiului un fost campion european la Taekwondo 

- Adrian Bibu, iar pesediștii pe liderul organzației municipale, Cătălin Stanciu. 

 

Consiliul Județean 

 Gabriel Tischer - FDGR 

 Daniela Cîmpean - PNL 

 Bogdan Trif - PSD 

Brașov 

 

În Brașov lupta se va da între PNL și USR-PLUS. Liberalii îl susțin pe George 

Scripcaru, actualul primar al orașului, care este considerat favorit pentru al cincilea 

mandat la conducerea Primăriei. 
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Scripcaru este primar al orașului de la poalele Tâmpei din 2004, iar de numle 

acestuia se leagă o serie de dosare făcute de DNA, însă fără nicio condamnare. 

George Scripcaru a fost achitat în 3 dosare penale - dosarul „Skoda”, dosarul 

construcției din curtea Spitalului Județean Brașov și dosarul „Termoficarea”. 

 

USR -PLUS îl propun pe senatorul USR Allen Coliban drept candidat la primăria 

Brașovului. Conform sondajelor locale, Coliban nu se bucură de prea multă 

notorietate. 

 

Același lucru se poate spune și despre candidatul PSD, doctorul Florin Orțan, cotat 

cu șanse mici în lupta pentru primăria Brașovului. 

 

Consiliul Județean 

 Adrian Veştea - PNL 

 Marian Rasaliu - PSD 

În Moldova, social-democrații au pierdut din cauza migrației politice două primării 

importante - Iași și Bacău. 

 

Iași 

 

La Iași, actualul primar Mihai Chirică, fost pesedist, a bătut palma cu PNL și 

candideză din partea liberalilor. De numele lui Chirică este legat un dosar deschis 

în 2019 de către DNA pentru a verifica situația achizițiilor imobiliare, după ce 

acesta a trecut mai multe terenuri pe numele fiiului său în vârstă de un an. De 

asemenea, primarul Iașiului a fost suspect în dosarul „Skoda”, unde procurorii au 

anchetat licitația prin care au fost achiziționate prin leasing 4 autoturisme Skoda, 

pe vremea când Mihai Chirica era viceprimar. 
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PSD îl aruncă în luptă pe actualul europarlamentar, doctorul Tudor Ciuhodaru. El 

s-a plimbat pe la mai multe partide: PC, UNPR, PPDD și PSD. 

 

Din partea USR candidează senatorea Cosette Chichirău. Potrivit sondajelor, prima 

șansă, fiind cel mai bine cotat, ar avea-o Mihai Chirică. 

Consiliul Județean 

 Maricel Popa - PSD 

 Costel Alexe - PNL 

 

Focșani 

 

În fieful lui Marian Oprișan, din partea PSD candidează actualul primar Cristi 

Misăilă. Aflat la finalul primului mandat, Misăilă este în continuare susținut de 

Marian Oprișan să candideze și în 2020. 

 

Din partea PNL candidează Ion Ștefan, actual ministrul al Lucrărilor Publice, 

Dezvoltării şi Administraţiei. Ștefan a candidat și în 2016 și a pierdut la aproape 9 

procente diferență de Misăilă. De numele candidatului PNL se leagă un scandal 

public priind plata impozitelor. Acesta a declarat public că nu şi-a plătit impozitele 

la casa de 900 de mp din Focşani, despre care spune că nu o recomandă nimănui, 

pentru că este prea mare. 

Consiliul Judetean 

 Marian Oprișan - PSD 

 Cătălin Toma - PNL 

Bacău 

La Bacău, județ roșu, controlat de-a lungul timpului de Dumitru Sechelariu, Viorel 

Hrebeciuc și Dragoș Benea (în prezent europarlamentar PSD), cu cele mai mari 

șanse este cotat candidatul Pro România - actualul primar Cosmin Necula.  
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El candidează din partea PRO România după ce a fost exclus din PSD în 2019 și s-

a înscris în partidului lui Victor Ponta. 

 

La nivel local, social-democrații au încheiat o alianță electorală pentru alegerile 

locale cu partidului lui Dan Voiculescu PP -USL și îl propun primar Ștefan Sorin 

Umbrãrescu. 

Consiliul Județean 

 Ionel Palăr - PNL 

 Valetin Ivancea PSD 

Suceava 

 

În fieful lui Gheorghe Flutur este favorit actualul primar Ion Lungu. El conduce 

Suceava din anul 2004 și candidează pentru al cincelea mandat din partea PNL. 

 

PSD îl aruncă în luptă pe un fost consilier județean, în prezent liderul organizației 

municipale PSD Suceava, Dan Ioan Cușnir. 

Consiliul Județean 

 Gheorghe Fulutur - PNL 

 Mirela Adomnicăi - PSD 

Piatra Neamț 

 

În Neamț, PSD controlează județul prin Ionel Arsene, considerat un apropiat al lui 

Liviu Dragnea și opozant al actualului președinte PSD Marcel Ciolacu. Arsene l-a 

aruncat în lupta pentru Primăria Piatra Neamț pe fostul ministru al Transporturilor 

Răzvan Cuc. 

 

Contracandidații lui Răzvan Cuc sunt actualul primar Dragoș Chitic, care 

candidează din partea PMP, iar liberalii îl propun pe Andrei Carabelea, cunoscut la 

nivel local mai ales din zona acțiunilor civice. 
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Consiliul Județean 

 Ionel Arsene - PSD 

 Mugr Cozmaciuc - PNL 

Arad 

 

PNL îl propune pentru un nou mandat de primar pe Călin Bibarţ actualul edil care 

a preluat ștafeta după ce Gheorghe Falcă a renunțat în favoarea unui mandat de 

eurodeputat. 

 

USR-PLUS îl aruncă în luptă pe Adrian Wiener, senator USR și medic de profesie. 

După declanșarea pandemiei, Adrian Wiener a acceptat preluarea conducerii 

spitalului care tratează pacienți infectați cu COVID-19. 

 

Social-democrații îl susțin pe fostul ministru de Interne Mihai Fifor. La niviel 

local, Fifor va fi susținut de PSD, ALDE și PNȚCD. Cele trei partide au format 

alianța electorală Platforma Social-Liberal Creștină. 

 

Consiliul Județean 

 Iustin Cionca - PNL 

 Răzan Anghel - USR-PLUS 

Timișoara 

 

PNL îl susține în continuare pe Nicolae Robu pentru un nou mandat la Primăria 

Timișoarei. Robu este anchetat și acuzat de DNA de abuz în serviciu cu obținerea 

de foloase necuvenite în formă continuată, într-un dosar privind vânzarea caselor 

naționalizate din Timișoara. 
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Alianța USR-PLUS aruncă în cursă un candidat de naționalitate germană stabilit în 

Timișoara, Dominic Samuel Fritz. Presa locală și sondajele îl plasează pe acesta un 

contracandidat serios al lui Nicolae Robu. 

 

Consiliul Județean 

 Alin Nica - PNL 

 Cristian Moș - USR-PLUS 

 

Alba Iulia 

 

USR îl susține pe fostul liberal Gabriel Pleşa pentru Primăria Alba Iulia. Fost 

viceprimar, Pleșa este cotat ca favorit pentru fotoliul de edil. Liberalii îl susțin în 

bătălia electorală pe actualul viceprimar cu atribuţii de primar, Paul Voicu. Acesta 

a fost susținut puternic de Mircea Hava, care a părăsit scaunul de primar pentru un 

mandat de eurodeputat. 

 

Consiliul Județean 

 Ion Dumitrel - PNL 

 Mihai David - USR-PLS 

Deva 

 

PNL îl susține pe actualul primar al Devei și favorit în cursa pentru un nu mandat - 

Florin Oancea. În 2017, Oancea a devenit primar după ce a obţinut 42 la sută din 

voturile devenilor prezenţi la urne, aproape dublu faţă de contracandidatul său, 

pesedistul Petru Mărginean 
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USR-PLUS l-a anunţat pe Gabriel Ilieş, profesor, cu peste 20 de ani de experiență 

în domeniul educației, antreprenor și activ implicat în viața comunității. 

 

Consiliul Județean 

 Adrian David - PNL 

 Alin Amititeloaie - USR-PLUS 

În Oltenia, Muntenia și Dobrogea, se dispută puternic între social-democrați și 

liberali. PSD domină orașe importante precum exemplu Craiova, Pitești, 

Constanța, însă la ultimele alegeri europarlamentare partidele de dreapta au obținut 

scoruri care au depășit așteptările. 

 

Craiova 

 

În Craiova, deși la alegerile europarlamentare din 2019 USR a luat un scor mai 

mare decât PSD, cuplul Olguța Vasilescu-Claudiu Manda controlează orașul. 

Olguța Vasilescu candidează pentru un nou mandat de primar al Craiovei. În 2012, 

ea a devenit pentru prima dată primar al Craiovei, iar la alegerile locale din 2016 a 

câștigat un alt mandat de primar, cu peste 60% din voturi, însă după câteva luni a 

renunțat pentru postul de ministru al Muncii. 

 

Contracandidatull Olguței Vasilescu este deputatul PNL Nicolae Giugea. El a fost 

prefect de Dolj și secretar de stat în Ministerul Agriculturii. Nicolae Giugea este 

unul dintre fondatorii PD Dolj, iar în prezent este liderul organizației județene a 

PNL. 

 

USR -PLUS îl propun pe deputatul Adrian Prisnel. El nu a fost foarte vizibil pe 

perioada mandatului său de deputat. De asemenea, a candidat la alegerile anticipate 

din 2017 și a obținut un scor sub 15%.  
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De numele său este legată știrea privind diploma sa de licență de la celebra 

universitate MIT din SUA (Massachusetts Institute of Technology) care nu s-a 

dovedit a fi reală. 

 

Consiliul Județean 

 Cosmin Vasile PSD 

 Alexandru Gîdar 

Pitești 

 

Orașul Pitești este dominat de PSD, iar liberalii încearcă să rupă monopoul 

racolându-l pe viceprimarul acestora, pe care îl susțin drept candidat la primărie. 

PNL a anunțat că, pentru Primăria Pitești, îl are candidat pe Sorin Apostoliceanu. 

Acesta a devenit viceprimar la Pitești din partea PSD în urma alegerilor locale din 

2016. Până recent, a fost lider PSD Pitești, din postura de secretar general. Social-

democrații l-au aruncat în cursă pe Cristian Gentea, care a lucrat la 

Nuclearelectrica și a deținut funcția de director adjunct securitate nucleară, la 

Sucursala Cercetări Nucleare Pitești. 

 

Consiliul Județean 

 Emanuel Soare - PNL 

 Ion Mînzînă - PSD 

Râmnicu Vâlcea 

PSD, în alianță cu PER, îl susține pe actualul primar Mircia Gutău pentru un nou 

mandat. PNL îl susține pe Virgil Pâvulescu, de profesie economist, în timp ce USR 

l-a propus pe Andrei Gheorghiu. 
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Consiliul Județean Vâlcea 

 Cristian Buican - PNL 

 Constantin Rădulescu - PSD-PER 

Constanța 

 

Lupta pentru câștigarea Constanței se dă între deputatul USR Stelian Ion și actualul 

primar Decebal Făgădău. Deputatul USR este cotat cu șanse mari de a obține 

primăria după ce la alegerile europarlamentare alianța USR-PLUS a înfrânt PSD. 

Stelian Ion este deputat USR și membru în Comisia Juridică. 

 

Social-democrații îl susțin în continuare pe actualul primar Decebal Făgădău, 

implicat în numeroase scandaluri de corupție. Făgădău este inculpat într-un dosar 

penal alături de Radu Mazăre, dosar care anchetează autorizațiile date de către 

Primăria Constanța dezvoltatorilor imobiliari. 

 

Liberalii îl arruncă în luptă pentru Primăria Constanței pe senatorul Vergil Chițac. 

Acesta a candidat și în 2016, strângând doar 34% din voturi. 

 

Consiliul Județean 

 Felix Stroe - PSD 

 Mihai Lupu - PNL 

Tulcea 

 

Constantin Hogea, actualul prima al orașului, candidează indepedent pentru un nou 

mandat. Personaj controversat, trimis în judecată de procurorii DNA după ce ar fi 

primit mită un apartament, Hogea ar fi susținut de către PSD, potrivit presei locale. 

PNL îl propune pe Ștefan Ilie, care conduce organizația PNL Tulcea și este primar 

al comunei Luncavița din 2004. 
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Consiliul Județean 

 Horia Georgescu - PSD 

 Victor Tarhon - PMP 

Galați 

 

PSD îl susține pentru un nou mandat pe actualul primar Ionuț Pucheanu. PNL și 

USR au semnat la Galați un potocol de susținere reciprocă a candidaților. USR l-a 

propus pentru Primăria Galați pe Bogdan Rodeanu, iar PNL pentru șefia CJ Galați 

pe George Stângă 

 

Consiliul Județean 

 Costel Fotea - PSD 

 George Stângă - PNL 

Ploiești 

În Prahova, stânga și dreapta se luptă pe viață și moarte. PNL a făcut alianță cu 

USR -PLUS pentru a câștiga alegerile la nivel local și județean. Astfel, pentru 

Primăria Ploiești, PNL l-a desemnat candidat pentru pe fostul edil dîn perioada 

2008-2012, Andrei Volosevici. 

 

La rândul lor, social-democrații au bătut palma cu partidul lui Victor Ponta și al lui 

Dan Voiculescu pentru susținerea canidațiilor la primăria Ploiești și șefia CJ 

Prahova. Astfel, PSD îl propune pe senatorul Radu Oprea, care se află la cel de-al 

doilea mandat de senator (2012 – 2016, 2016 - până în prezent). 

Consiliul Județean 

 Bogdan Toader - PSD -PRO România PPU-SL 

 Iulian Dimitrescu - PNL-USR-PLUS 
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Marți, 18 august, este ultima zi de depunere a candidaturilor pentru alegerile locale 

din 27 sepembrie, conform calendarului anunţat de Autoritatea Electorală 

Permanentă. În data de 24 august, birourile electorale de circumscripţie vor încheia 

un proces-verbal prin care se va constata rămânerea definitivă a candidaturilor. 

Campania electorală va începe pe 28 august şi se va încheia în 26 septembrie, la 

ora 7.00. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eurostat: Românii au “cel mai ieftin grătar” din Uniune. Prețul cărnii este 

cu 37% sub media europeană, la jumătate față de Franța sau Austria. Situație 

similară și în cazul băuturilor, atât alcoolice, cât și non-alcoolice. 

 

Statistica Eurostat, ce include o medie pe toate categoriile de carne, arată că în 

România și Polonia sunt cele mai mici prețuri, în timp ce Austria este cu 45% peste 

media europeană, Franța și Olanda cu 30% peste, Italia cu 20%, în timp ce 

Germania și Spania, sunt puțin peste sau puțin sub această medie. Surprinzător sau 

nu, prețul cărnii în Marea Britanie este și el sub media europeană. 
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Diferențele pot veni însă și din reflexele culturale, în țările din est consumându-se 

cantități mai mari de carne de porc, mai ieftină decât cea de vită sau de oaie. 

Pe de altă parte, tarifele agregate pentru restaurante și hoteluri, deși au fost la 

jumătate față de media UE în 2019, sunt totuși mai mari decât în Bulgaria. 

În România sunt cele mai mici prețuri și pentru băuturi, alcoolice și non-alcoolice, 

cu 24% sub media Uniunii. În Finlanda alcoolul are un preț mediu aproape dublu 

decât media UE.  

Făcută pentru anul 2019, analiza Eurostat arată că nu numai carnea ci mâncarea în 

general are în România cel mai mic preț din Uniunea Europeană, cu 35% sub 

medie. 

Analiza nu ține cont de diferențe calitative sau ponderile de consum ale diferitelor 

categorii de produse. Ea este valabilă pentru anul 2019 și nu reflectă eventuale 

modificări induse de pandemie. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Lista actualizata a tarilor din Europa care impun restrictii pentru romani. 

Carantina de 14 zile si testul PCR, conditii esentiale de intrare 

In contextul in care numarul de infectari cu COVID-19 din Romania a crescut 

constant in ultimele doua luni, tot mai multe tari europene impun restrictii sau 

interdictii de acces pe teritoriul lor calatorilor veniti din Romania. 

 

Prezentarea unui test negativ pentru COVID-19 si carantinarea pentru doua 

saptamani sunt masurile principale de protectie adoptate de aceste tari. 

 

Italia 

 

Incepand cu 12 august, oricine a calatorit sau a tranzitat Croatia, Grecia, Malta sau 

Spania va trebui sa prezinte un test PCR negativ efectuat in ultimele 72 de ore sau 

sa efectueze un test la sosire si sa se carantineze pana la sosirea rezultatelor. 
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Din 24 iulie, persoanele care s-au aflat sau au tranzitat teritoriul Romaniei si 

Bulgariei in ultimele 14 zile anterioare sosirii in Italia sunt supuse obligatiei de 

autoizolare si de supraveghere medicala pentru o perioada de 14 zile. Autoritatile 

italiene au decis prelungirea aplicarii acestor masuri pana la data de 7 septembrie. 

 

In cazul persoanelor care sosesc din Romania, acestea vor trebui sa specifice in 

detaliu in declaratia pe propria raspundere locul in care vor petrece perioada de 

supraveghere sanitara si izolare la domiciliu, mijlocul de transport privat prin care 

vor merge la acea adresa si un numar de telefon la care pot fi contactate in aceasta 

perioada (inclusiv un numar de telefon mobil). De asemenea, transportatorii trebuie 

sa masoare temperatura pasagerilor si sa nu permita calatoria celor depistati cu 

stare febrila. 

 

Persoanele care, la sosirea din Romania in Italia cu un mijloc de transport in 

comun, nu pot sa se deplaseze cu un mijloc de transport privat la adresa la care vor 

efectua izolarea la domiciliu, indicata in declaratia pe propria raspundere, vor 

trebui sa efectueze carantina intr-o locatie stabilita de Protectia Civila, pe 

cheltuiala proprie. Acestea trebuie sa comunice cu celeritate aparitia unor 

eventuale simptome de Covid-19 Directiei de Sanatate Publica. 

 

Persoanele fizice care sosesc din Romania in Italia cu un mijloc de transport privat 

sunt obligate sa comunice imediat propria intrare pe teritoriul italian 

Departamentului de Preventie din cadrul Directiei de Sanatate Publica locala. 

Acestea vor fi supuse masurii de supraveghere sanitara si de izolare la domiciliu 

pentru o perioada de 14 zile, la adresa comunicata Directiei de Sanatate Publica si 

vor trebui sa semnaleze cu celeritate aparitia unor eventuale simptome de Covid-

19. 

 

Este interzisa sosirea in Italia pentru persoanele care, in cele 14 zile anterioare, s-

au aflat sau au tranzitat in: Armenia, Bahrein, Bangladesh, Bosnia si Hertegovina, 

Brazilia, Chile, Columbia, Kosovo, Kuwait, Macedonia de Nord, Republica 

Moldova, Muntenegru, Oman, Panama, Peru, Republica Dominicana, Serbia 

(pentru Kosovo, Muntenegru si Serbia interdictia se aplica de la 16 iulie, pentru 

celelalte, de la 9 iulie).  

https://ziare.com/stiri/transport/
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Ca urmare a unei ordonante a ministrului sanatatii italian din 12.08.2020, incepand 

cu data de 13 august 2020, la lista se adauga si Columbia. 

 

Grecia 

 

Pana pe 31 august 2020, toate persoanele sosite din Malta, Romania, Bulgaria, 

Belgia, Republica Ceha, Olanda, Spania sau Suedia trebuie sa prezinte un test PCR 

negativ, efectuat cu cel mult 72 de ore inainte de sosire. 

 

Autoritatile elene au anuntat ca tranzitul camioanelor pentru transportul de marfuri 

este posibil prin toate punctele de control ale frontierelor terestre ale Republicii 

Elene, fara a necesita detinerea unui test molecular negativ pentru infectia cu 

SARS-CoV-2. 

 

Reglementarile privind obligativitatea prezentarii acestui test raman in vigoare 

pentru toate celelalte categorii de persoane care calatoresc in Grecia. 

 

Testele trebuie efectuate in laboratoare acreditate din tara de origine, iar 

certificatele trebuie sa fie prezentate in limba engleza si sa contina numele si 

prenumele persoanei testate, precum si seria si numarul cartii de identitate sau ale 

pasaportului persoanei respective. 

 

Prezentarea unui certificat care sa ateste rezultatul negativ al testului COVID-19 nu 

exclude procedura testarii aleatorii si nici completarea formularului electronic 

PLF/Passenger Locator Form si prezentarea codului QR. Formularul este 

disponibil, in limba engleza, la adresa: https://travel.gov.gr, unde sunt disponibile 

si conditiile de calatorie valabile pentru aceasta perioada, transmite MAE. 

 

Germania 

 

Oricine ajunge in Germania dintr-o tara cu risc ridicat de infectare trebuie sa 

prezinte un test PCR negativ efectuat cu maxim 48 de ore inainte de intrarea in 

Germania. Celor care nu detin un test COVID-19, li se va cere sa se testeze la 

sosire. 

 

https://ziare.com/stiri/mae/
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Germania va plati testul coronavirus pentru persoanele care intra in tara din regiuni 

cu risc ridicat in primele trei zile de la sosire. 

 

Persoanele care intra in tara venind dintr-o zona de risc sunt obligate sa completeze 

un formular de localizare - Public Health Passenger Locator Form. 

 

Germania are o lista foarte mare de tari cu risc ridicat, care este actualizata 

continuu. Recent, guvernul german a adaugat mai multe zone ale Romaniei pe 

aceasta lista, impreuna cu Spania si Bulgaria. 

 

Municipiul Bucuresti, alaturi de alte 10 judete din Romania, respectiv Bacau, 

Braila, Brasov, Dambovita, Galati, Gorj, Ilfov, Prahova, Vaslui, Vrancea au fost 

adaugate pe lista zonelor de risc. Sapte judete (Arges, Bihor, Buzau, Neamt, 

Ialomita, Mehedinti si Timis) sunt deja declarate zone de risc din 7 august 2020. 

 

Simpla tranzitare a teritoriului german nu este conditionata de obligatiile mai sus-

mentionate. In timpul tranzitului, este necesara evitarea oricarui contact strans cu 

alte persoane si respectarea masurilor specifice de protectie (distantare sociala, 

igiena, masca) fiind permise scurte opriri pentru procurarea de alimente sau 

combustibil, insa nu si cele de tip turistic sau vizite, potrivit MAE. 

 

Serbia 

 

Incepand cu 15 august, accesul cetatenilor straini care intra pe teritoriul Serbiei din 

Romania, Bulgaria, Croatia sau Macedonia de Nord este permis doar cu 

prezentarea unui test molecular negativ (PCR) pentru infectia cu COVID-19, nu 

mai vechi de 48 de ore, efectuat in laboratoare acreditate la nivel national, 

transmite MAE. 

 

Sunt exceptate de la masura obligatorie privind prezentarea unui test molecular 

negativ (PCR) urmatoarele categorii de persoane: 

 

- cetatenii straini care au domiciliul sau resedinta in Republica Serbia si detin 

documente valabile in acest sens; 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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- membrii echipajelor de transport rutier de marfa aflate in tranzit, daca durata 

tranzitului teritoriului Republicii Serbiei nu depaseste 12 ore; 

 

- personalul feroviar al trenurilor cu destinatie finala Republica Serbia; 

 

- personalul navigant si pasagerii aeronavelor care tranziteaza aeroporturile sarbe; 

 

- copiii cu varsta de pana la 12 ani, daca parintii, tutorii sau persoanele care ii 

insotesc prezinta un test molecular negativ (PCR) pentru infectia cu COVID-19, nu 

mai vechi de 48 de ore; 

 

- personalul diplomatic si consular acreditat in Republica Serbia si personalul 

organizatiilor internationale, precum si membrii lor de familie, posesori ai cartilor 

de identitate specifice emise de autoritatile sarbe competente 

 

Belgia 

 

Toate persoanele care sosesc in Belgia din regiunile incluse in zona rosie trebuie sa 

intre in autoizolare si sa efectueze un test molecular (tip PCR) pentru depistarea 

infectiei cu COVID-19. Testul este efectuat de autoritatile belgiene, la sosirea in 

aceasta tara. 

 

Conform noilor masuri, incepand cu data de 14 august, o serie de judete din 

Romania au fost incluse in zona rosie. Astfel, in zona rosie sunt incluse 

urmatoarele zone/judete din Romania: 

 

- Bucuresti-Ilfov (Bucuresti, Ilfov) 

 

- Nord-Vest (Bihor, Bistrita-Nasaud, Cluj, Maramures, Satu Mare, Salaj) 

 

- Nord-Est (Bacau, Botosani, Iasi, Neamt, Suceava, Vaslui) 

 

Ministerul Afacerilor Externe reaminteste ca in zona rosie sunt incluse din data de 

1 august si urmatoarele zone/judete: 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 19 august 2020 58 

 

- Centru (Alba, Brasov, Covasna, Harghita, Mures, Sibiu) 

 

- Sud-Est (Braila, Buzau, Constanta, Galati, Tulcea, Vrancea) 

 

- Sud-Muntenia (Arges, Calarasi, Dambovita, Giurgiu, Ialomita, Prahova, 

Teleorman) 

 

- Sud-Vest Oltenia (Dolj, Gorj, Mehedinti, Olt, 

 

Celelalte judete ale Romaniei - Arad, Caras-Severin, Hunedoara, Timis - raman 

incluse in zona portocalie. 

 

Olanda 

 

Autoritatile olandeze continua sa recomande ferm autoizolarea la domiciliu pentru 

o perioada de 14 zile persoanelor care se deplaseaza/revin din state incluse in zona 

portocalie. 

 

Romania continua sa fie inclusa in zona portocalie (zona de risc ridicat), pentru 

care se recomanda evitarea calatoriilor cu exceptia celor strict necesare. 

 

Cipru 

 

Romania ramane inclusa pe lista statelor din categoria C, alaturi de Bulgaria, 

Luxemburg, Muntenegru, Portugalia, Serbia si Suedia. Toate persoanele care 

sosesc in Cipru din state incluse in categoria C trebuie sa se autoizoleze pentru o 

perioada de 14 zile. Nerespectarea acestei conditii este sanctionata 

cu amenda contraventionala de 300 de euro. 

 

In conformitate cu masurile adoptate de autoritatile cipriote, accesul pe teritoriul 

Republicii Cipru este permis doar anumitor categorii de cetateni care vin din 

statele incluse in categoria C, dupa cum urmeaza: 

 

 

https://ziare.com/stiri/amenda/
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- cetatenii ciprioti si cetatenii straini cu rezidenta legala in Cipru pot intra cu 

conditia prezentarii documentelor care atesta rezidenta, a autorizatiei de calatorie 

obtinute prin intermediul portalului www.cyprusflightpass.gov.cy cu 24 de ore 

inaintea deplasarii si testului molecular RT-PCR negativ pentru infectia cu 

COVID-19. Testul poate fi efectuat fie in Romania, intr-un laborator acreditat, fie 

in aeroport, la sosire 

 

- alte categorii de persoane (posesori de pasapoarte diplomatice aflati in misiune, 

oameni de afaceri sau de stiinta care trebuie sa calatoreasca din motive 

profesionale, sportivi care au contracte incheiate la cluburi din Cipru, specialisti cu 

contracte de munca, cazuri umanitare etc.) pot intra doar cu conditia obtinerii unui 

permis special eliberat de Ministerul de Interne cipriot. 

 

Pe langa permisul special, la intrarea pe teritoriul Republicii Cipru trebuie 

prezentata autorizatia de calatorie obtinuta prin intermediul portalului 

www.cyprusflightpass.gov.cy cu 24 de ore inaintea deplasarii si un test molecular 

tip RT-PCR cu rezultat negativ pentru infectia cu COVID-19. Pentru cei cu 

permise speciale, testul poate fi efectuat doar in Romania cu maximum 72 de ore 

anterior momentului intrarii pe teritoriul Republicii Cipru si atestat printr-un 

certificat redactat in limba engleza. 

 

Cehia 

 

Incepand cu 3 august, Romania a fost inclusa in categoria tarilor rosii (cu risc inalt 

de infectare). 

 

Persoanele care calatoresc din Romania in Cehia pot intra in tara fara a justifica 

scopul calatoriei (spre deosebire de persoanele din statele terte, aflate pe lista 

rosie), insa, imediat dupa intrare, trebuie sa isi notifice sosirea, telefonic sau prin 

alt mijloc de comunicare, Directiei de Sanatate Publica pe raza careia se afla locul 

de resedinta declarat (hotel, locuinta) si sa se supuna, pe cheltuiala proprie, testarii 

pentru COVID-19, in situatia in care autoritatea de sanatate publica nu a dispus 

alte masuri de carantina. 

 

 

https://ziare.com/stiri/aeroport/
https://ziare.com/stiri/contracte/
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De asemenea, toate persoanele care au locuit mai mult de 12 ore, in ultimele 14 

zile, pe teritoriul Romaniei trebuie sa isi notifice prezenta autoritatilor sanitare, 

imediat dupa intrarea pe teritoriul Republicii Cehia, si sa prezinte ulterior Directiei 

de Sanatate Publica pe raza careia se afla locul de resedinta declarat un test 

molecular privind infectia cu COVID-19. 

 

Masurile mentionate nu se aplica urmatoarelor categorii de persoane: 

 

personalul din domeniul transportului international, daca motivul de intrare este 

justificat prin documente corespunzatoare 

 

cetatenii statelor membre UE si strainii posesori ai unui permis de sedere de lunga 

durata sau permanent intr-un stat membru UE care tranziteaza Republica Ceha in 

termen de 12 ore 

 

Tranzitul este permis in urmatoarele conditii: 

 

Cetatenii romani care tranziteaza Republica Cehia pe cale aeriana nu trebuie sa 

respecte masuri speciale, cu conditia sa nu paraseasca zona de tranzit din aeroport 

 

Cetatenii romani care tranziteaza pe cale rutiera Republica Cehia nu sunt supusi 

niciunei conditionari sau obligatii, daca durata tranzitului nu depaseste 12 ore. 

 

Slovenia 

 

Cetatenii venind din Romania care intra in Slovenia in scopul sederii (si nu al 

tranzitului) trebuie sa intre in autoizolare timp de 14 zile la hotel sau in alta locatie 

desemnata. Persoanele care nu pot indica o locatie pentru efectuarea autoizolarii 

vor fi plasate in carantina institutionalizata. 

 

Sunt exceptate de la masura autoizolarii/carantinei anumite categorii de persoane, 

cum ar fi persoanele aflate in tranzit sau transportatorii. 
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Autoritatile locale pot solicita cetatenilor romani care tranziteaza teritoriul 

Republicii Slovenia spre alte state europene documente justificative privind dreptul 

de intrare pe teritoriul statului de destinatie, precum si scopul deplasarii. 

 

Cu toate acestea, persoanelor cu simptome clare de infectie (febra, tuse etc.) nu le 

va fi permisa tranzitarea teritoriului Republicii Slovenia. 

 

Danemarca 

 

De la 1 august, Romania a fost inclusa pe lista tarilor din care sosirea este 

restrictionata, alaturi de alte state cum ar fi Bulgaria, Luxemburg, Portugalia. 

 

Cetatenii care vin din Romania vor putea continua sa calatoreasca in Danemarca 

doar in baza unui motiv intemeiat. 

 

Intrarea cetatenilor care vin din Romania si care au un motiv intemeiat pentru 

intrarea pe teritoriul Danemarcei va fi permisa fara prezentarea unui test COVID-

19. In cazul in care acestia prezinta simptome clare de infectie (tuse uscata, febra 

etc.), autoritatile daneze pot refuza intrarea. 

 

Cetatenilor romani cu drept de sedere in Danemarca li se va recomanda ferm o 

perioada de carantina timp de 14 zile la intoarcerea din Romania. 

 

De la aceeasi data, 1 august 2020, nu va mai fi permisa intrarea pe teritoriul 

Regatului Danemarcei in scop turistic cetatenilor care vin din Romania. 

 

Austria 

 

Incepand cu 27 iulie, accesul cetatenilor romani si ai statelor membre UE 

provenind din Romania cu destinatia Austria este permis daca detin un test 

molecular negativ pentru SARS-CoV-2, nu mai vechi de 72 de ore, atestat printr-

un certificat in limba germana sau engleza. 
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In lipsa acestuia, persoanele respective si cei cu care locuiesc impreuna sunt 

obligati sa se supuna timp de 10 zile unei izolari la domiciliu sau intr-o locatie 

adecvata, imediat dupa intrarea in Republica Austria, ale carei costuri trebuie 

suportate de catre persoana in cauza. Daca un test biologic molecular pentru 

SARS-CoV-2 efectuat in perioada izolarii este negativ, izolarea instituita pe 

perioada celor 10 zile se suspenda. 

 

Pentru cetatenii terti (non-UE) care vin din Romania intrarea este permisa numai 

cu test biologic molecular pentru SARS-CoV-2 negativ, dar sunt obligati sa intre in 

izolare la domiciliu sau intr-o locatie adecvata timp de 10 zile, pe cheltuiala 

proprie. Daca nu pot demonstra existenta unei locuinte adecvate pentru izolare, li 

se interzice accesul. 

 

Zborurile catre si din Romania raman in continuare suspendate. 

 

Tranzitul este permis in regim permanent, fara oprire, pentru cetatenii care vin din 

Romania si care merg spre destinatii din alte state. Autoritatile locale pot solicita 

prezentarea unor documente justificative care sa asigure intrarea in tara de 

destinatie: domiciliu / rezidenta / drept de sedere / contract de munca / orice alta 

dovada a necesitatii intrarii, de exemplu adeverinta de tratament medical imperios 

necesar, de studii etc., precum si completarea unei declaratii de tranzit. 

 

Persoane care vin din urmatoarele state: Andorra, Belgia, Danemarca, Germania, 

Estonia, Finlanda, Franta, Grecia, Irlanda, Islanda, Italia, Croatia, Letonia, 

Liechtenstein, Lituania, Luxemburg, Malta, Monaco, Olanda, Norvegia, Polonia, 

San Marino, Elvetia, Slovacia, Slovenia, Spania, Cehia, Ungaria, Vatican, Marea 

Britanie, Cipru, pot intra liber in Austria daca prezinta un document care sa ateste 

dreptul de sedere / resedinta in Austria sau in statele mentionate si fac dovada ca in 

ultimele 10 zile nu au calatorit in afara Austriei sau a statelor respective. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://www.bmeia.gv.at/fileadmin/user_upload/Vertretungen/Bukarest/Dokumente/Beilage_B__Formular_Ein-Durchreise_2020-07-17-Englisch.pdf
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 Bruxelles: Consiliu special al Uniunii Europene, pentru Belarus 

Uniunea Europeană se pregătește să impună sancțiuni unor persoane și organizații 

din Belarus după incidentele care au urmat alegerilor prezidențiale din 9 august. 

Decizia va fi luată la reuniunea extraordinară a Consiliului European. 

Liderii europeni vor discuta azi criza din Belarus, într-un summit extraordinar, în 

formatul teleconferințelor adoptat de la declanșarea pandemiei de coronavirus. Ei 

şi-au exprimat deja intenţia de impune sancțiuni persoanelor sau organizaţiilor 

implicate în violenţe sau în posibila fraudare a alegerilor. 

Dacă occidentalii cer evitarea violenței și pedepsirea celor vinovați pentru 

reprimarea manifestațiilor de săptămâna trecută, Rusia se opune intervențiilor 

externe. 

Oficiali europeni au apreciat că situația din prezent din Belarus este diferită față de 

cea de acum 6 ani, când au mai avut loc proteste la adresa președintelui. 

În parte, deoarece opoziția nu mai este atât de decisă să rupă legăturile cu Rusia. 

Cancelarul Angela Merkel, președintele Emmanuel Macron și șeful politicii 

Uniunii, Charles Michel, au avut convorbiri telefonice cu Vladimir Putin. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


